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Milionowy zastrzyk na inwestycje  
w gminie wiejskiej Nowa Sól

Nowy duch dawnych dworców

Lubięcin, Chełmek, 
Kiełcz, Lipiny i Ciepie-
lów to miejscowości, 
które jeszcze w tym 
roku dołączą do grona 
ambasadorek walorów 
przyrodniczych gminy 
wiejskiej Nowa Sól. Do 
tej pory tę zaszczytną 
funkcję pełniły zrewi-
talizowane wcześniej 
parki w Jodłowie (Cy-
pel), Lubieszowie (Park 
Folwarczny), Nowym 
Żabnie (Ptasia Ostoja) 
i Lubięcinie (Zielony 
Amfiteatr).  Wszystko 
to za sprawą projek-
tu zakładającego re-
alizację dodatkowych 
siedmiu inwestycji o 
łącznej wartości 12 mln 
złotych, z czego aż 8 
mln zł to środki pozy-
skane z funduszy unij-
nych. To priorytetowe 
zadania gminy, moż-
na powiedzieć, że od 
wielu lat skrupulatnie 
forsowane przez wójt 
Izabelę Bojko. Całość 
projektu, razem z wcze-
śniej zrewitalizowany-
mi parkami wynosi 16 
mln zł, z czego 12 mi-
lionów zł to pieniądze 
unijne. 

– Pewne pomysły 
rodziły się od daw-
na i wymagały odpo-
wiedniej strategii. Bez 
wcześniej podjętych 
działań nie mielibyśmy 
szans na ich realizację, 
szczególnie w przypad-
ku dawnych dworców 
czy poczty w Lubięci-
nie. Te budynki naby-
liśmy nieodpłatnie trzy 
lata temu. Oponenci, 
w tym niektórzy radni 
rzucają hasłami – po co 

Dawne dworce ko-
lejowe zostaną prze-
budowane w centra 
edukacji ekologicznej. 

W Lipinach znajdzie-
my m.in. salę eduka-
cyjno-konferencyjną i 
pomieszczenia mające 

charakter ekspozycji 
stałych i czasowych, 
pełniących funkcję po-
czątku ścieżki eduka-

gmina bierze na swoje 
barki te ruiny? Prze-
cież to tylko problem, 
to nikomu niepotrzebne 
stare dworce… - mówi 
wójt i wyjaśnia dalej – 
Przejęliśmy je właśnie 
po to, by w odpowied-
nim momencie ująć je 
w projekcie i z pomocą 
środków zewnętrznych 
nie dopuścić do ich 
całkowitej dewastacji. 
Tego pragną również 
mieszkańcy tych miej-
scowości. Czy tego 
chcemy, czy nie, są to 
budynki trwale wpisane 
w krajobraz naszej gmi-
ny i nie znajdują się na 
skrajach miejscowości. 
Przez coraz bardziej 
rozwijającą się turysty-
kę rowerową w regio-
nie stają się przystan-
kami dla rowerzystów, 
wizytówkami gminy, 
miejscami historii. Je-
steśmy gminą, która 
nie toleruje marazmu, 
której strategia rozwo-
ju jest dostosowana do 

potrzeb mieszkańców, 
możliwości gminy i 
szans na pozyskiwanie 
środków zewnętrznych. 
Cieszę się niezmiernie, 
że do tak dużego pro-
jektu udało się włączyć 
nasze dwa dworce. Nie 
wiadomo kiedy mo-
głaby się pojawić dru-
ga taka szansa. Trzeba 
chwytać byka za rogi! 

Aneks do umowy, 
będący kontynuacją za-
dania zrealizowanego 
w poprzednich latach 
– rewitalizacji 4 par-
ków w Lubieszowie, 
Nowym Żabnie, Lubię-
cinie i Jodłowie - został 
podpisany przez przed-
stawicieli gminy nowa 
sól i urzędu marszał-
kowskiego 12 stycz-
nia br. przy dawnym 
dworcu kolejowym w 
Lipinach. Inwestycje 
zostaną wsparte 12 mln 
zł w ramach projektu 
pt. „Wsparcie kapitału 
przyrodniczego regionu 
poprzez udostępnianie 

zasobów przyrodni-
czych w Gminie Nowa 
Sól” współfinansowa-
nego ze środków Eu-
ropejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego 
w ramach Regionalne-
go Programu Operacyj-
nego – Lubuskie 2020. 

Swoją obecnością za-
szczycili nas: członek 
zarządu województwa 
lubuskiego w Zielonej 
Górze – Marcin Ja-
błoński, dyrektor De-
partamentu Programów 
Regionalnych Urzędu 
Marszałkowskiego -  
Marek Kamiński, wice-
dyrektor Departamentu 
Programów Regional-
nych Urzędu Marszał-
kowskiego – Daniel 
Roguski oraz zawsze 
wspierający nas radni 
Sejmiku Województwa 
Lubuskiego, Małgorza-
ta Paluch Słowińska i 
Grzegorz Potęga. 

- Słońce wyszło dzi-
siaj tak trochę symbo-
licznie, bo takim słoń-

cem, szansą i nadzieją 
dla całej wspólnoty 
samorządowej jest ten 
projekt. Ta rewitaliza-
cja przybierze napraw-
dę imponujące roz-
miary. Takie miejsca 
jak to, przed którym 
stoimy, rzeczywiście 
odzyskają dawny urok, 
przywrócona będzie 
im funkcja publiczna, 
społeczna. W ramach 
całego tego działania, 
które pozwoliło nam 
wybudować kilkadzie-
siąt kilometrów ścieżek 
rowerowych, pojawią 
się obiekty, które będą 
mogły pełnić funkcje 
edukacyjne, będą pla-
cówkami promującymi 
przyrodę i turystykę na-
szego regionu, uwypu-
klającymi szczególne 
wartości w takich gmi-
nach jak gmina wiej-
ska Nowa Sól. - mówił 
członek zarządu woje-
wództwa lubuskiego w 
Zielonej Górze, Marcin 
Jabłoński.

- Odwiedza nas masa 
turystów, nie tylko z 
gminy wiejskiej, przy-
jeżdżają z całego wo-
jewództwa lubuskiego, 
podziwiają. W sposób 
naturalny to miejsce bę-
dzie cieszyć się mianem 
miejsca wypoczynku, 
zwiedzania, bo mamy 
zapowiedzianych na-
prawdę wiele atrakcji 
– mówiła wójt Izabela 
Bojko. - Teraz naszą 
rolą jest zrealizowanie 
tego zadania od „a” do 
„z”. Czas mamy krótki, 
tak naprawdę pół roku 
na realizację tych sied-
miu przedsięwzięć.

(ciąg dalszy na stronie 3.)

W oficjalnym podpisaniu umowy o dofinansowanie gminnych projektów udział wzięli, 
na zdj. od lewej: dyrektor Departamentu Programów Regionalnych UMWL Marek 
Kamiński i wicedyrektor Daniel Roguski, radni Sejmiku Województwa Lubuskiego, 
Grzegorz Potęga i  Małgorzata Paluch Słowińska, Członek Zarządu Województwa 
Lubuskiego Marcin Jabłoński, wójt Izabela Bojko, skarbnik Justyna Antecka-Klimek.

cyjno-przyrodniczej z 
informacjami nt. drzew 
występujących na tere-
nach gminnych parków, 
roślin runa parkowe-

go, roślin chronionych, 
ptaków pól i łąk, pta-
ków rodzimych chro-
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Duże zmiany na górce przy kościele św. Katarzyny 

Jako pierwsza poczta 
w Lubięcinie

Już wkrótce nie do 
poznania zmieni się 
górka w Lubięcinie, 
na której znajduje się 
zabytkowy kościół św. 
Katarzyny Aleksan-
dryjskiej. Plan na za-
gospodarowanie tego 
terenu znajduje się w 
zasobach gminy od kil-
ku dobrych lat, ale w 
końcu się urzeczywist-
ni! Wzgórze zostanie 
zagospodarowane po-

przez  budowę i montaż 
takich elementów jak 
alejki parkowe, schody 
terenowe, drewnianą 
pergolę parkową, ławki 
z oparciem, stojaki na 
rowery i kosze na od-
pady. Całości dopełnią 
nasadzenia roślinności, 
w tym winorośli oraz 
oświetlenie terenowe. 
Dodatkową atrakcją bę-
dzie półokrągły placyk 
z lunetą obserwacyjną. 

Miesiąc po zwieńcze-
niu wielomilionowej 
dotacji aż 7 nowych 
inwestycji w naszej 
gminie, wójt Izabela 
Bojko zawarła umowę 
z wykonawcą – firmą 
Usługi Remontowo – 
Budowlano – Mecha-
niczne Robert Kuczała 
- na realizację pierw-
szego zadania, którym 
jest „Przebudowa i roz-
budowa budynku usłu-
gowo – mieszkalnego 
w Lubięcinie”. Zamó-
wienie realizowane jest 
w formule zaprojektuj-
-wybuduj. Przedmiot 
i zakres zamówienia 
obejmuje: projektowa-
nie, wytyczenie, robo-
ty budowlane, próby 
eksploatacyjne, próby 
końcowe, uprzątnięcie 
placu budowy, usu-
nięcie wad, uzyskanie 

wszelkich wymaga-
nych pozwoleń, decy-
zji, uzgodnień, w tym 
pozwolenia na użyt-
kowanie, opracowanie 
instrukcji i innych do-
kumentów niezbędnych 
do poprawnej eksplo-
atacji przebudowywa-
nych pomieszczeń. Wy-
konywane prace będą 
polegały głównie na 
rozbiórce wybranych 
elementów zagospoda-
rowania (dobudowanej 
klatki schodowej, bu-
dynków gospodarczych 
i technicznych – ko-
tłowni, nawierzchni 
utwardzonych, zbior-
ników bezodpływo-
wych), przebudowie i 
rozbudowie budynku 
oraz zagospodarowa-
niu terenu wokół nie-
go, w tym wykonaniu 
nawierzchni utwardzo-

(ciąg dalszy ze strony 2)

nionych, drzew i roślin 
miododajnych. Nato-
miast w dworcu Rudno-
-Ciepielów będzie moż-
liwe przeprowadzenie 
interaktywnych zajęć z 
przyrody i biologii, tzw. 
„żywych” lekcji dla 
uczniów z okolicznych 
szkół i wszystkich zain-
teresowanych tą tema-
tyką osób. Stacjonarne 
i interaktywne pomo-
ce edukacyjne ukażą 
spectrum różnorodności 

gminy: ptaków, ssaków, 
gadów, płazów, bezkrę-
gowców, ryb, uwarun-
kowań przyrodniczych, 
ukształtowania terenu, 
warunków geologicz-
nych i hydrologicz-
nych. Co istotne dla 
zwiedzających, miejsca 
te będą udostępniane 
bezpłatnie. Możliwe, że 
w sezonie letnim, przy 
dworcach będzie można 
skorzystać z punktów z 
napojami i słodkościa-
mi. 

Jeszcze 2 lata temu gmina zabezpieczała dworzec w Lipinach przed 
dewastacją, a w tym roku doprowadzi go do stanu użytkowania.

Zdjęcie poglądowe wizualizacji zagospodarowania terenu „na górce” w Lubięcinie.

nych, murków opo-
rowych, uzbrojeniu 
i ogrodzeniu terenu, 
montażu elementów 
małej architektury i na-
sadzeń zieleni. Koszt 
ww. inwestycji to bli-
sko 2 mln zł, z czego 
prawie 1,5 mln zł to 
pieniądze unijne, a 0,5 
mln zł to środki własne 
Gminy. Przebudowa 

zakończy się jeszcze w 
tym roku, wykonawca 
ma czas do 8 września. 

- Zaczęliśmy od nie-
użytkowanego budynku 
starej poczty, który bę-
dzie pełnił nową funk-
cję. Ma służyć przede 
wszystkim mieszkań-
com Lubięcina i oko-
licznych miejscowości. 
Mieścić będzie się w 

nim Gminne Centrum 
Informacji Przyrodni-
czej, mediateka oraz 
co najistotniejsze, de-
legatura urzędu, która 
ma być dużym udogod-
nieniem dla najbardziej 
oddalonych od Nowej 
Soli mieszkańców tej 
części gminy. – za-
powiada wójt Izabela 
Bojko. 

Ten straszący budynek obok Zielonego Amfiteatru niebawem zmieni się nie do poznania.
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Mieszkańców Chełm-
ka z pewnością ucieszy 
wiadomość o planowanej 
przebudowie plaży. W ra-
mach inwestycji zostanie 

Gminę Nowa Sól czeka 
ogromna rewitalizacja – 
czy to właściwe określe-
nie?

M.J.: Projekt unijny, o 
którym mówimy ma bar-
dzo szeroki zakres. Niektó-
rzy, mogą to pojęcie koja-
rzyć bardziej z przestrzenią 
miejską. Projekt dotyczy 
jednak wykorzystania za-
sobów przyrodniczych 
gminy Nowa Sól. Sam tytuł 
wskazuje, że jest to wspar-
cie kapitału przyrodniczego 
regionu, który jak uważam, 
ma ogromny potencjał. Być 
może, tereny Nowej Soli 
nie kojarzą się tak bardzo 
z  turystyką jak Łagów, 
Sława, czy Słońsk….To 
jednak może się wkrótce 
zmienić. 

Niewielka gmina reali-
zować ma duże przedsię-

wzięcie, skąd pieniądze na 
ten cel?

M.J.: To nie jedyne 
przedsięwzięcie w regionie, 
którego szansa realizacji 
została wykorzystana dzię-
ki unijnym dotacjom. W 
tym przypadku wsparcie 
unii europejskiej to blisko 
12 milionów złotych, przy 
16 milionach ogólnej war-
tości inwestycji. Pieniądze 
są więc bardzo duże. W 
obecnych czasach, kiedy 
samorządy muszą oszczę-
dzać dosłownie na wszyst-
kim, wygospodarowanie 
tak ogromnej kwoty na 
realizację tego typu pro-
jektu, byłoby praktycznie 
niemożliwe bez środków 
UE. Turystyka, czy kultura 
często zmuszone są  ustą-
pić miejsca podstawowym 
potrzebom – jak choćby 

koszty ogrzewania obiek-
tów publicznych. 

Skala zaplanowanych 
działań wskazuje też na 
inną ważną kwestię. Ten 
ambitny i śmiały projekt 
jest realizowany dzięki 
determinacji lokalnego sa-
morządu. Trzeba było mieć 
wyobraźnię i śmiałe marze-
nia o tym, jak gmina może 
wyglądać i funkcjonować. 
Rozumieć, że ludzie potrze-
bują nie tylko materii, która 
wydaje się bardzo ciężka i 
poważna, ale też zasługują 
na to, by móc wypoczywać 
w cywilizowanych wa-
runkach. Chcą korzystać z 
walorów przyrody i robić to 
wszystko w sposób, który 
pozwala im nabierać siły, 
żyć zdrowo w środowisku, 
o które dbamy.

Jakie korzyści przyniesie 

przebudowany dojazd 
i wybudowane miejsca 
parkingowe, powstanie 
taras, schody na skarpie, 
w tym pomost, jak rów-

Zagospodarowanie terenów w Chełmku, 
Kiełczu i Ciepielowie

O inwestycjach w gminie wiejskiej Nowa Sól – 
wywiad z Członkiem Zarządu Województwa
Lubuskiego - Marcinem Jabłońskim

nież pojawią się nowe 
urządzenia rekreacyjne. 
Gmina wzbogaci się też o 
dwa nowe parki. Pierwszy 
powstanie w Kiełczu. Bę-

dzie to tzw. ogród angiel-
ski. Inwestycja obejmie 
budowę ciągów pieszych, 
montaż małej architek-
tury, pompę wody wraz 
z systemem zasilającym, 
budowę kładki pieszej 
oraz montaż drewnianej 
pergoli. Drugi park bę-
dzie w Ciepielowie. Zre-
witalizowany teren ma 
pełnić funkcję rekreacyj-
ną i edukacyjną poprzez 
działania informacyjne 
i uwydatnianie walorów 
przyrodniczych. Zadanie 
będzie polegało na bu-
dowie alejek parkowych, 
montażu tablic przyrodni-
czo-dydaktycznych, bu-
dowie małej architektury 
i urządzeń parkowych, 
montażu karmników i bu-
dek lęgowych dla ptaków 
i domków dla owadów. 
Park w Ciepielowie bę-
dzie odzwierciedleniem 
powstałych już na ternie 
gminy parków w Nowym 

Projekt ogrodu angielskiego w Kiełczu

mieszkańcom realizacja 
tego projektu?

M.J.: Pandemia Covid 
– 19 pokazała wyraźnie 
nam wszystkim, że miesz-
kańcy szukają sposobu na 
aktywny wypoczynek. Za-
częliśmy bardziej doceniać 
walory przyrody, które nas 
otaczają. Chcemy z nich 
korzystać. Turystyka rowe-
rowa przeżywa ogromny 
boom. Ten projekt zakłada 
zrewitalizowanie siedmiu 
dużych obiektów. W miej-
scowości Lipiny, znajduje 
się nieczynny dworzec ko-
lejowy, który będzie podda-
ny rewitalizacji, podobnie 
jak dworzec Rudno-Cie-
pielów, górka przy kościele 
św. Katarzyny w Lubię-
cinie, nieczynna poczta 
przy muszli koncertowej w 
Lubięcinie, piękna plaża w 
Chełmku tuż za ośrodkiem 
zdrowia, przepiękny park 
w Ciepielowie i maleńki 

parczek w miejscowości 
Kiełcz. 

Środki unijne pozwoliły 
nam wybudować kilka-
dziesiąt kilometrów ścieżek 
rowerowych. Teraz pojawią 
się obiekty, które będą mo-
gły pełnić funkcje eduka-
cyjne. Będą one placówka-
mi promującymi przyrodę i 
turystykę naszego regionu, 
uwypuklając walory takich 
gmin jak gmina wiejska 
Nowa Sól.

Trzeba również zazna-
czyć, że każda inwestycja 
o tak dużej wartości po-
woduje lokalne ożywienie 
gospodarcze. Liczę, że to 
lubuskie firmy będą sku-
tecznie stawać do prze-
targów na realizację tych 
działań. Pozostaje trzymać 
kciuki za udaną realizację 
całego przedsięwzięcia.

Żabnie czy Lubieszowie. 
Park w Ciepielowie bę-
dzie świetnie wpisywał 
się w koncepcję wybudo-
wanej dwa lata temu „Le-
śnej Enklawy”.

Umowy z firmami, 
które wykonają ogród an-
gielski w Kiełczu i park w 
Ciepielowie zostały pod-
pisane 7 marca br. Praca-
mi w Kiełczu zajmie się 
firma Usługi Budowla-
ne BUD-BIG Krzysztof 
Pultyn. Koszt zadania to 
380 tys. zł brutto. Nato-
miast park w Ciepielo-
wie został oddany w ręce 
firmy Wagner Factory. 
Realizacja tej inwestycji 
wyniesie 365 tys. zł. Oba 
parki mają być oddane 
do użytku mieszkańców 
w ciągu 210 dni od pod-
pisania umowy, tak więc 
jeszcze w tym roku do 
już istniejących parków 
na terenie naszej gminy 
(Lubięcin, Jodłów, Nowe 
Żabno, Lubieszów) dołą-
czą Kiełcz i Ciepielów.
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Marzenia są po to, by je spełniać! Nowa świetlica 
we Wrociszowie już otwarta!

16 lutego br. miała 
miejsce uroczystość 
oficjalnego otwarcia 
świetlicy wiejskiej we 
Wrociszowie, choć 
jak stwierdziło wielu 
mieszkańców, zwykłą 
świetlicą tego obiektu 
nazwać nie można. 

- Imponująco pre-
zentuje się już sam bu-
dynek z zewnątrz, nie 
wspomnę o pierwszym 
wrażeniu po wejściu 
do środka… i ta duża 
sala! Wszystko urzą-
dzone nowocześnie i 
z gustem. - komento-
wała jedna z mieszka-
nek Wrociszowa. Nic 
w tym dziwnego, że 
wczorajszego wieczoru 
wiele osób popadło w 
zachwyt. Nad projek-
tem czuwali specjaliści 
i sama wójt.

- Drodzy Mieszkań-
cy! Wybudowaliśmy 
ten budynek specjalnie 
dla Was, do Waszego 
użytku. Dość długo, bo 
ponad 20 lat czekali-
ście na swoją świetlicę, 
ale zawsze powtarza-
łam, że kiedy nadejdzie 
odpowiedni moment, to 
z pewnością ziszczą się 
Wasze marzenia. Uda-
ło się! Kiedy dowie-
działam się, że Urząd 
Marszałkowski ogło-
sił nabór wniosków 
na budowę tego typu 

obiektów, od razu po-
myślałam o Was. Mam 
nadzieję, że jesteście 
zadowoleni z efektu 
końcowego, że cier-
pliwość popłaciła. W 
naszej gminie nie ma 
rzeczy niemożliwych. 
Świętujcie! – mówiła 
wójt Izabela Bojko.

Przypomnijmy, cał-
kowity koszt budowy 
świetlicy we Wrociszo-
wie wyniósł 1,5 mln zł, 
z czego 0,5 mln zł to 
pieniądze unijne, które 
Gmina Nowa Sól otrzy-
mała z Urzędu Marszał-
kowskiego w ramach 
Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na 
lata 2014-2020.

- Wciąż będę po-
wtarzać, że jestem 
pod wrażeniem ilości 
wniosków składanych 
przez gminę Nowa Sól. 
Co chwilę realizowana 
jest jakaś inwestycja. 
Nie tak dawno miałem 
przyjemność uczestni-
czyć w otwarciu prze-
budowanej drogi w 
Kiełczu, a dziś otwar-
cie świetlicy. Kolejna 
inwestycja w kolejnej 
miejscowości. Nie po-
zostaje mi nic innego 
jak tylko pogratulować 
tak udanych przedsię-
wzięć, dzięki którym 
rozwijają się niewiel-
kie miejscowości na-

szego województwa. I 
to dzięki wsparciu fun-
duszy unijnych. – gra-
tulował  zastępca dy-
rektora departamentu 
PROW urzędu marszał-
kowskiego wojewódz-
twa lubuskiego, Pan 
Andrzej Gembara.

Kilka ciepłych słów 
w stronę mieszkańców 
i gminy powędrowało 
również z ust projek-
tantek, Pani Beaty i 
Marty Kowaliczek oraz 
wykonawcy, właści-
ciela firmy KANROD, 
Pana Dariusza Dorny.  
Poświęcenia nowego 
obiektu i błogosła-
wieństwa mieszkańców 
dokonał proboszcz pa-
rafii pw. św. Rodziny 
w Lubieszowie, ks. 
Robert Tomalka. Po 
przemowach nadszedł 
czas na punkt kulmina-
cyjny, czyli tradycyjne 
przecięcie czerwonej 
wstęgi, a tuż potem 
radna i sołtys Pani 
Beata Boś, w imieniu 
swoim i mieszkańców 
Wrociszowa, złożyła 
podziękowania wszyst-
kim osobom zaanga-
żowanym w budowę 
świetlicy i organizację 
uroczystości otwarcia. 

- Dziękuję przede 
wszystkim Pani Wójt, 
która wsłuchała się 
w głos mieszkańców 

i podjęła decyzję, że 
kolejna świetlica po-
wstanie właśnie u nas. 
Wcześniej mieliśmy 
małą salkę, tylko czte-
ry ściany. Teraz mamy 
przepiękny obiekt, w 
którym będziemy mogli 
organizować spotka-
nia, zabawy i różnego 
rodzaju uroczystości. 
– mówiła Pani Beata 
Boś, która przy okazji 
wymieniała też inne in-
westycje zrealizowane 
na terenie Wrociszowa. 

Po części oficjalnej 
odbył się koncert gru-
py Lubuskiego Biura 
Koncertowego „Or-
feusz”, pt. „Słowiań-
ska Rusałka i norwe-
ski Peer Gynt – czyli 
w kręgu muzycznych 
przebojów.”. W sali 
rozbrzmiały dźwięki 
skrzypiec, wiolonczeli 
i fortepianu. W prze-
rwie koncertu był tort i 
szampan. 

266,04 m2 po-

wierzchni nowego 
obiektu to: sala główna, 
zaplecze kuchenne, to-
alety – damska, męska i 
dla osób o ograniczonej 
zdolności poruszania 
się, szatnia, kotłownia, 
korytarz, kuchnia i po-
mieszczenia socjalne. 
Zagospodarowany zo-
stał również teren przed 
budynkiem. W ramach 
zadania wybudowano 
dojazd i parkingi, za-
montowano zewnętrzne 
podświetlenie świetlicy 
i latarnie. Powstanie 
nowego obiektu wraz z 
pełnym wyposażeniem 
to powód satysfakcji, 
zadowolenia i radości. 
To dowód na to, że w 
gminie wiejskiej Nowa 
Sól marzenia się speł-
niają, że władze samo-
rządowe wsłuchują się 
w głos mieszkańców i 
pozytywnie reagują na 
ich potrzeby. Nie za-

Wstęgę przecinali, od lewej: wykonawca Dariusz Dorna, wójt Izabela Bojko, zastępca 
dyrektora departamentu PROW Andrzej Gembara, radna z Nowego Żabna Danuta 
Syćko, radna i sołtys Wrociszowa Beata Boś oraz projektantka Marta Kowaliczek.

Sala główna bardziej przypomina salę 
bankietową, niż świetlicę wiejską

(ciąg dalszy na stronie 6.)

Toalety zostały zaprojektowane w najwyższym standardzie

5

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



Świetlicowe rewolucje w Kiełczu i Przyborowie
W naszej gminie trwa 

kompleksowy program 
remontów istniejących 
świetlic wiejskich. Przy-
pomnijmy, metamorfozę 
przeszły już świetlice w 
Rudnie i Lubięcinie oraz 
pomieszczenia świetli-
cowe w Lubieszowie 
(w ramach zapewnienia 
schronienia uchodźcom 
z Ukrainy). Do tego gro-
na dołączył też Kiełcz 
i Przyborów. Podejmo-
wane działania mają na 
celu nie tylko odnowie-
nie wyeksploatowanych 
pomieszczeń, ale przede 
wszystkim nadanie im 
oryginalnego charakteru. 
Po przeprowadzonych 
zabiegach mają być nie 
do poznania, a zmieni się 
w nich naprawdę wiele. 
Świetlice pełnią bardzo 
ważną funkcję, są cen-
trami kultury lokalnej, 
organizują czas wolny, 
integrują społeczność. 
Korzystają z nich dzieci 
i dorośli, również do ce-
lów prywatnych, dlate-
go zdaniem wójt Izabeli 
Bojko trzeba dołożyć 

(ciąg dalszy ze strony 5.)

wsze było łatwo, ale 
biorąc pod uwagę efekt 
końcowy – było warto! 
Wrociszów w swojej 
historii nigdy wcze-
śniej nie miał takiej 
świetlicy.

Najważniejsze daty 
realizacji inwestycji:
Styczeń 2021 - zawar-
cie umowy pomiędzy 
Samorządem Woje-
wództwa Lubuskiego 
a Gminą Nowa Sól o 
dofinansowanie inwe-

Mieszkańcy Wrociszowa licznie przybyli na otwarcie

Świetlica w Kiełczu z każdym dniem nabiera nowego blasku

Rezultaty prac w świetlicy w Przyborowie

stycji w kwocie bliskiej 
0,5 mln zł z Programu 
Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-
2020.
Maj 2021 - podpisanie 
umowy między Gmi-
ną a wykonawcą, fir-
mą KANROD Dariusz 
Dorna, po którym trwał 
proces projektowy.
Listopad 2021 - rozpo-
częcie budowy.
Luty 2023 - oficjal-
ne otwarcie nowego 
budynku świetlicy we 
Wrociszowie.

wszelkich starań, aby 
prezentowały się godnie 
i służyły jak najdłużej.

- O remontach naszych 
świetlic myślałam już od 
dawna, ale wiadomo jak 
to jest, na horyzoncie 
pojawiają się też inne 
priorytety. Na pierw-
szym miejscu są zawsze 
placówki edukacyjne, 
a tuż za nimi zabytki. 
Wyremontowane zostały 
też jednostki OSP. Do-
tychczas w świetlicach 
realizowaliśmy bieżące 
naprawy i remonty, z 
którymi nie można było 
zwlekać. Na szczęście 
nadszedł moment, by 
przyjrzeć się im dokład-
niej i przearanżować je 
w odpowiedni sposób. 
Kończymy z pomarań-
czowymi farbami olej-
nymi i przypadkowymi 
dodatkami. Takie tech-
niki stosowano w daw-
nej epoce. Zależy mi na 
tym, aby każdej świetli-
cy nadać odpowiedniego 
charakteru, nawiązują-
cego do danej miejsco-
wości. W tym celu na 

ścianach tworzone są 
artystyczne malunki. 
Wszystkie koncepcje są 
przemyślane i konsul-
towane z profesjonal-
nymi projektantkami… 
– wyjaśnia wójt Izabela 
Bojko i dodaje – chyba 
żadna gmina nie ma aż 
tylu świetlic, bo łącznie 
jest ich aż 14! Jak sami 
Państwo widzą, mamy 
nad czym pracować. Je-
stem jednak dobrej my-
śli. Postaramy się zrobić 
jak najwięcej. Idziemy z 
duchem czasu!

Prace remontowe w 

świetlicy w Kiełczu 
trwają już od kilku lat. 
W tym czasie odnowio-
no kuchnię i zaplecze 
kuchenne, zakupione 
zostało do nich wyposa-
żenie, był remont podda-
sza, wymieniono drzwi, 
a pod koniec ubiegłego 
roku informowaliśmy o 
renowacji 200 metrów 
kwadratowych parkietu. 
Wymianie podlegała też 
elektryka. Tuż potem 
trwało szpachlowanie i 
malowanie ścian. Czę-
ściowo zmienił się sufit, 
którego brzegi zostały 
podwieszone i podświe-
tlone ledami. Pojawiły 
się nowe żyrandole i 
kinkiety. Jedna ze ścian 
została ozdobiona ma-
lunkiem z żurawiami. 
Całości dopełnią różne 
dodatki dekoracyjne, w 
tym lamelki i zasłony. 
Idealne odwzorowanie 
projektu zagwarantu-
je efekt zaskoczenia u 
niejednego mieszkańca. 
Jeśli zaś chodzi o świe-

tlicę w Przyborowie, to 
w ostatnich latach zmie-
niła się ona głównie z 
zewnątrz, w ramach re-
montu elewacji. Teraz 
nadszedł czas na rewo-
lucję wewnątrz budyn-
ku. Jej zakres, zgodnie 
z projektem aranżacji 
wnętrz, obejmował m.in. 
demontaż starego i mon-
taż nowego oświetlenia, 
szpachlowanie  i ma-
lowanie ścian i sufitów 
sali głównej, komplek-
sowy remont sceny wraz 
z wykonaniem obrazu, 
montaż listew przypod-
łogowych, montaż no-
wego oświetlenia w sali 
kominkowej. Całości 
jak zawsze dopełnią za-
słony oraz elementy de-
koracyjne. Dużą część 
prac remontowych w 
Przyborowie wykonała 
nasza niezawodna ekipa 
pracowników z Refe-
ratu Gospodarczego w 
Kiełczu. I tak „po nitce 
do kłębka”, wypięknieje 
nam kolejna świetlica.
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W Przyborowie stanął maszt
Jeszcze w grudniu, 

tuż przed świętami, 
na placu przed szko-
łą w Przyborowie sta-
nął maszt, na którym 
dumnie powiewa Flaga 
Narodowa. Maszt zo-
stał zainstalowany tuż 
przy pomniku poświę-
conemu mieszkańcom, 
którzy kształtowali i 
kształtują tożsamość tej 
ziemi. Nie bez powodu 
właśnie tam. Całość ma 
tworzyć miejsce pamię-
ci narodowej. 

Przypomnijmy, je-
sienią 2020 r. Gmina 
przystąpiła do rządowej 

Umowa na dowóz dzieci do szkół podpisana

Nowości w Lelechowie

2 stycznia 2023 r. 
zawarta została umo-
wa pomiędzy Gminą, 
a Przedsiębiorstwem 
Przewozy Turystycz-
ne Usługi Transpor-
towe Eugeniusz Hli-
wa.  Przedmiotem ww. 
umowy jest świad-
czenie regularnych 
usług przewozowych 

w postaci dowozu i 
odwozu dzieci do Ze-
społu Edukacyjnego w 
Przyborowie, Przed-
szkola w Przyborowie 
i Oddziału Zamiejsco-
wego w Kiełczu oraz 
Zespołu Edukacyjnego 
w Lubięcinie w komu-
nikacji otwartej.  Gmi-
na zakupiła łącznie 

219 biletów ulgowych 
w okresie od stycz-
nia do grudnia 2023 
r., tym samym został 
zapewniony dzieciom 
bezpłatny dojazd do 
gminnych placówek 
edukacyjnych.  Koszt 
orientacyjny zamówie-
nia wyniósł blisko 380 
tys. zł brutto.

akcji „Pod Biało-Czer-
woną”, której powodze-
nie zależało od ilości 
głosów zebranych w 
internetowej rywaliza-
cji. Na szczęście mo-
gliśmy liczyć na duże 
zaangażowanie naszych 
mieszkańców, dzięki 
którym otrzymaliśmy 
151% głosów poparcia. 
Bardzo dobry wynik 
zapewnił nam wspar-
cie finansowe na zakup 
masztu i flagi RP oraz 
ich instalację. Maszt z 
flagą Rzeczypospolitej 
Polskiej został sfinanso-
wany w ramach projek-

tu „Pod Biało-Czerwo-
ną”. Wartość zadania w 
całości sfinansowanego 
z budżetu państwa to 8 
tys. zł brutto.

„Pod biało-czerwoną” 
to projekt, który jed-
noczy nasz kraj i jego 
mieszkańców. Nie tyl-
ko honoruje Poległych 
za wolność i niepodle-
głość naszej Ojczyzny, 
ale także zachęca do 
patriotycznych postaw i 
dumy z bycia Polakami. 
Umieszczenie flagi na 
maszcie w wyjątkowym 
miejscu to dowód na to 
jak ważne są symbole 

Tuż przed świętami 
na placu zabaw w Lele-
chowie zamontowany 
został nowy zestaw za-
bawowy. Koszt zesta-
wu firmy „Grupa EPX” 
to 9.500,00 zł brutto. 
Zakupu dodatkowej 
atrakcji dla najmłod-
szych mieszkańców 
dokonała Gmina Nowa 
Sól. Teren rekreacyjny 
w Lelechowie zyskał 
również profesjonalną 
siatkę do gry w siat-
kówkę oraz siatki do 
bramek piłkarskich. W 
tym przypadku kosz-
ty pokrył fundusz so-
łecki. To niewielkie, 
aczkolwiek istotne za-
biegi udowadniające, 
że tereny rekreacyjne 
w gminie wiejskiej 
Nowa Sól, nawet w 
tych mniejszych miej-
scowościach, są syste-
matycznie doposażane. 
Warto dodać, że od 

narodowe w życiu Pola-
ków. Te, za które życie 
w walce o wolność Oj-
czyzny poświęcali nasi 
przodkowie. Ponownie 
składamy ogromne po-

dziękowania wszystkim 
osobom, które oddały 
głos na gminę Nowa 
Sól! To głównie dzięki 
Wam udało się zrealizo-
wać ten projekt!

Nowy zestaw zabawowy w Lelechowie

października miesz-
kańcy Lelechowa mają 

do dyspozycji nową 
altanę. Wcześniej po-

Wójt gminy Nowa Sól gratuluje Panu 
Eugeniuszowi nawiązania współpracy

wstała siłownia na-
powietrzna i zamon-
towany został stół do 
ping ponga. Gmina za-

inwestowała również 
w nowe, bezpieczne 
ogrodzenie placu za-
baw. 
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Mieszkańcy Stanów jeżdżą już po nowej drodze

W Nowym Żabnie rozbudowuje się 
sieć wodociągowa i kanalizacyjna

Przed nami nowe rozdanie Funduszy Europejskich

Tuż przed wigilią Bo-
żego Narodzenia zakoń-
czyły się prace związa-
ne z remontem jednej z 
dróg w Stanach. Chodzi o 
270-metrowy odcinek po-
łożony na działce 881. Re-
mont objął też zjazd z dro-
gi powiatowej, w miejscu 
gdzie obie drogi się łączą 
– między przystankiem 
autobusowym, a boiskiem. 
W pierwszej kolejności 
prace rozpoczęły się re-
gulacją studzienek wodo-
ciągowych, telekomunika-
cyjnych, kanalizacyjnych 
i gazowych. Kolejnym 

31 stycznia br. zawarta 
została umowa pomiędzy 
Gminą Nowa Sól, repre-
zentowaną przez Izabelę 
Bojko – Wójta Gminy 
Nowa Sól przy kontrasy-
gnacie Skarbnika Gminy 
Justyny Anteckiej-Kli-
mek, a dwiema firmami 
działającymi jako Kon-
sorcjum (Kanwod Ka-
rol Witkiewicz – Lider 
Konsorcjum i Hydrowit 
Romuald Witkiewicz – 
Partner) reprezentowa-

nymi przez Karola Wit-
kiewicza – Lidera.

Wspomniana umowa 
dot. zadania pn. „Bu-
dowa sieci wodociągo-
wej, przyłączy wodo-
ciągowych, kanalizacji 
sanitarnej wraz z przy-
łączami sanitarnymi w 
miejscowości Nowe 
Żabno, Gmina Nowa 
Sól.”. Koszt inwesty-
cji to blisko 614 tys. zł 
brutto. Środki w cało-
ści pochodzą z Urzędu 

Marszałkowskiego Wo-
jewództwa Lubuskiego. 
Wykonawca zobowiązał 
się wykonać przedmiot 
umowy w terminie: do 
60 dni kalendarzowych 
od daty podpisania umo-
wy. Zadanie polegające 
na rozbudowie istnie-
jących sieci ma na celu 
poprawę jakości życia 
mieszkańców Nowego 
Żabna. To kolejna ważna 
inwestycja w tej miejsco-
wości.

23 stycznia wójt gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko 
wzięła udział w konferen-
cji inaugurującej program 
Fundusze Europejskie dla 
Lubuskiego 2021-2027. 
Spotkanie odbyło się w 
Centrum Historyczno-
-Kulturalnym Schoena-
ichianum w Bytomiu 
Odrzańskim, a jego orga-
nizatorem był Urząd Mar-
szałkowski. Do rozdania 
na różne zadania w woje-
wództwie będzie aż 915 
mln euro! Nowy program 
stanowi przede wszystkim 
odpowiedź na zdiagnozo-
wane potrzeby regionu. 
Fundusze europejskie zo-
staną zainwestowane we 
wzrost społeczny i gospo-
darczy. Wśród prioryteto-

wych kierunków wsparcia 
znalazły się: gospodarka i 
cyfryzacja, energia, środo-
wisko i klimat, transport, 
edukacja, rynek pracy, 
włączenie społeczne, zdro-
wie, kultura i turystyka, 
obszary miejskie.

- Przed nami dobra per-
spektywa, ponieważ bę-
dziemy mogli wspierać 
inteligentny rozwój regio-
nu poprzez finansowanie 
projektów innowacyjnych 
oraz zieloną gospodarkę. 
Termomodernizacja, al-
ternatywne źródła energii, 
wymiana kopciuchów, 
ale również cyfryzacja i 
projekty w zakresie wy-
korzystania inteligentnego 
wsparcia narzędziami in-
formatycznymi. Gwaran-

tujemy rozwój parków na-
ukowo-technologicznych, 
budowę Lubuskiej Sieci 
Innowacyjnych Startupów, 
Inkubatora dla młodych, 
Lubuskiego Centrum Edu-
kacji Ekologicznej oraz 
Centrum Wolontariatu. 
Program jest dla przedsię-
biorców, samorządów, or-
ganizacji pozarządowych, 
szpitali i szkół, domów 
opieki społecznej… - mó-
wiła marszałek Elżbieta 
Anna Polak.

- W imieniu Zarządu 
Województwa Lubuskie-
go chcę zapewnić, że to są 
pieniądze, które będziemy 
chcieli najszybciej, naj-
sprawniej przekazać, ale 
też będziecie państwo mie-
li możliwość bezpośred- (ciąg dalszy na stronie 9.)

krokiem było utwardzenie 
drogi – kostka, podobna do 
tej, którą w Stanach można 
już spotkać – zaczęła poja-

wiać się na placu budowy 
w połowie listopada. 

Przypomnijmy, umowę 
na remont drogi gmina 

Nowa Sól podpisała na 
początku października. 
Wykonawcą było nowo-
solskie przedsiębiorstwo 

Pa-Bex. Koszt tej inwesty-
cji w całości finansowanej 
z budżetu gminy to 364 
tys. zł.

Droga w Stanach przed przebudową  i po przebudowie

niego korzystania i brania 
udziału w konkursach, któ-
re będziemy organizować 
już wkrótce – zadeklaro-
wał Marcin Jabłoński.

- 7 grudnia 2022 r. 
Komisja Europejska za-
twierdziła program, który 
dzięki staraniom Zarządu 
Województwa Lubuskie-
go wynosi blisko 915 mln 
euro. To dobra wiadomość 
dla samorządów takich 
jak my, które mają am-
bitne plany inwestycyjne. 
Mimo tego, że w ostatnich 
latach z funduszy euro-
pejskich korzystaliśmy 
wiele, to wciąż mamy 
apetyt na jeszcze więcej. 
Mamy potrzeby i co waż-
ne, już mamy pomysły jak 
te potrzeby zaspokajać. 

To spotkanie ponownie 
utwierdziło mnie w prze-
konaniu, że nasza gmina 
rozwija się, a najbliższe 
lata malują się w jeszcze 
bardziej kolorowych bar-
wach. Całkiem niedawno, 
w Lipinach, podpisaliśmy 
umowę o dofinansowanie 
kilku większych inwesty-
cji, a dziś widzimy szansę 
na kolejne perspektywy. 
Ze swojej strony deklaruję 
pełną mobilizację i oczy-
wiście liczę na przychylne 
oko komisji oceniającej 
wnioski. Jestem pewna, 
że dzięki ciężkiej pracy, 
nowym pomysłom i fun-
duszom europejskim w 
naszej gminie będą speł-
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Szansa na kolejne inwestycje

Poseł z wizytą Pierwsze kroki do współpracy 
na rzecz rozwoju turystyki regionu

23 lutego br. wójt gmi-
ny Nowa Sól Izabela 
Bojko wzięła udział w 
spotkaniu z Łukaszem 
Poryckim- Wicemar-
szałkiem Województwa 
Lubuskiego - PSL oraz 
Radną Sejmiku Woje-
wództwa Lubuskiego, 
Małgorzatą Paluch-
-Słowińską.  Tematem 
rozmów były kierunki 
dalszej współpracy sa-
morządu wojewódz-
twa lubuskiego z gminą 
Nowa Sól, zrealizowane 
oraz zaplanowane inwe-

stycje i projekty, a także 
perspektywa konkursów, 
w ramach których gmi-
na wiejska będzie mo-
gła ubiegać się o nowe 
dofinansowania, w tym 
m.in. modernizacje ko-
lejnych boisk i budowy 
nowych placów zabaw.  
- Z ogromną nadzieją pa-
trzymy w przyszłość. Ze 
środków otrzymanych z 
urzędu marszałkowskie-
go udało nam się zrobić 
naprawdę wiele. Sęk w 
tym, że zależy nam na 
tym, aby zrobić jesz-

28 lutego br. w siedzibie 
Urzędu Gminy Nowa Sól 
gościliśmy Posła na Sejm 
RP, profesora nadz. dr hab 
Jacka Kurzępę. W trakcie 
spotkania z wójt Izabelą 
Bojko zostały poruszone 
tematy bieżących spraw 
samorządowych, poja-
wiających się problemów 
i sposobów ich rozwią-
zywania, a także planów 
rozwojowych gminy, któ-
rych w ostatnim czasie nie 
brakuje.  To nie pierwsza 

tego typu wizyta posła w 
naszej gminie. Pana Jacka 
Kurzępę mieliśmy okazję 
przyjmować w naszych 
progach wielokrotnie, nie 
tylko służbowo, ale rów-
nież przy okazji gminnych 
uroczystości, tj. otwarcia 
Klubu Seniora w Nowym 
Żabnie czy jubileuszu 
złotych godów naszych 
mieszkańców. Dzięku-
jemy za wizytację, miłą 
rozmowę i merytoryczne 
wsparcie.

Moja Gmina – moja 
duma” to temat prezen-
tacji wygłaszanych przez 
włodarzy gmin, którzy zo-
stali zaproszeni 24 lutego 
na konferencję „Potencjał 
sąsiadujących gmin – za-
powiedź współpracy” w 
Jesionce (gm. Kolsko). Or-
ganizatorami tego spotka-
nia byli Przewodniczący 
Rady Gminy Kolsko, Bur-
mistrza Gminy Kargowa 
i Fundacja Pałac Bojadła. 

Po otwarciu konferencji 
dr Paweł Zapeński wygło-
sił przemowę o pomyśle 
współpracy, potencjale, 
zdjęciach i „odwiedzinach 
u sąsiadek”. Zaproszeni 
goście mieli również oka-
zję wysłuchać  prelekcji 
Powiatowej Konserwator 
Zabytków i Prezes Funda-
cji Pałac Bojadła.  Następ-
nie swoje pięć minut mia-
ły gminy Sława, Kolsko, 
Bojadła, Babimost, Kar-

gowa, Wolsztyn  i gmina 
wiejska Nowa Sól – repre-
zentowana przez wójt Iza-
belę Bojko. Konferencja 
zakończyła się panelem 
dyskusyjnym „Co może-
my wspólnie zrobić dla 
rozwoju turystyki jednego 
dnia?”. Pierwsze koty za 
płoty. Mamy nadzieję, że 
spotkanie zaowocuje sku-
teczną współpracą między 
sąsiadującymi ze sobą sa-
morządami.

(ciąg dalszy ze strony 8)

niać się kolejne marzenia. 
– komentuje wójt Izabela 
Bojko. 

Na dzień dzisiejszy już 
wiadomo, że „Lubuska 9” 
otrzyma wsparcie finan-
sowe w kwocie 60 mln 
zł! W skład „Lubuskiej 
9” wchodzą gminy: Sła-
wa, Kożuchów, Bytom 
Odrzański, Wschowa, 
Siedlisko, Szlichtyngowa, 
Nowe Miasteczko, Kolsko 
oraz nasza gmina wiejska 
Nowa Sól.

cze więcej! Często są to 
niewielkie projekty, ale 
równie ważne i odpo-

wiadające na potrzeby 
mieszkańców gminy i 
regionu. Wierzę w to, że 
nasze wnioski  będą roz-
patrywane pozytywnie. 

Po spotkaniu z Panem 
wicemarszałkiem uwa-
żam, że wszystko jest na 
dobrej drodze. – komen-
tuje wójt Izabela Bojko. 
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Na Święcie Gminy będziemy gościć naszych partnerów 
z Niemiec. Wieczorem wystąpi zespół Łzy!

Przyborów znów zyska!

24 marca br. gościliśmy 
w naszej gminie przyja-
ciół z Niemiec. Wizyta 
dot. dopracowania szcze-
gółów związanych z pre-
zentacją serbołużyckich 
tradycji podczas majowe-
go Święta Gminy w Przy-
borowie. Odwiedzili nas: 
koordynatorka projektu 
ER Spree-Neiße-Bober, 
Justyna Michniuk oraz 
przedstawiciele organiza-
cji Domowina Hainers-
brück – Dieter Worreschk, 
Detlef Schimtz, Lydia 
Kastner.  Po konstruktyw-
nej rozmowie w siedzibie 
Urzędu Gminy, nasi go-
ście mieli okazję zwiedzić 
szkołę w Przyborowie, 
zapoznać się z trasą ko-
rowodu i obejrzeć miej-
sce docelowe imprezy, tj. 

boisko w Przyborowie.  - 
Jest mi niezmiernie miło 
gościć Państwa w naszych 
progach. Szkoda tylko, że 
wizyta była tak krótka. 
Mam jednak nadzieję, że 
po Święcie Gminy na-
wiążemy stałą współpra-
cę i zaplanujemy kolejne 
wydarzenie, by móc jesz-
cze bardziej zacieśniać 
relacje i poznawać nasze 
kultury. – mówiła wójt 
Izabela Bojko.- W imieniu 
swoim oraz towarzyszą-
cych mi przedstawicieli 
Domowiny raz jeszcze 
składam najserdeczniejsze 
podziękowania na ręce 
Pani Wójt. Członkowie 
Domowiny byli zafascy-
nowani Państwa gościn-
nością, profesjonalizmem, 
szkołą i miłym przyjęciem 

29 marca br. wójt gminy 
Nowa Sól Izabela Boj-
ko, radny z Przyborowa 
Robert Majewski oraz 
kierownik Referatu Inwe-
stycji i Gospodarki Komu-
nalnej Greta Maciejewska 
wzięli udział w spotkaniu 
z Panem Pawłem Mlecz-
ko – właścicielem Zakła-
du Usługowego Paweł 
Mleczko z Mirocina Gór-
nego w celu omówienia 
kilku inwestycji, które 
będą realizowane na tere-
nie Przyborowa. Prioryte-

towym zadaniem będzie 
remont ulicy Drzewnej. 
Prace będą polegały na 
wykonaniu nowej na-
wierzchni i zjazdów do 
posesji. Na tym jednak 
nie koniec. Budynki  go-
spodarcze, tzw. blaszaki 
zyskają podłoże z kostki 
betonowej. Zadzieje się 
też przy cmentarzu, m.in. 
zlikwidowane zostaną ba-
riery architektoniczne dla 
osób ze szczególnymi po-
trzebami. Zadanie będzie 
polegało na wykonaniu 

2021 roku do zespołu do-
łączyła wokalistka Paulina 
Titkin, która dzięki swojej 
charakterystycznej barwie 
głosu sprawia, że koncer-
ty zespołu są wyjątkowe! 
Tuż po koncercie pojawi 
się jeszcze jedna mu-
zyczna atrakcja, która na 
razie jest owiana tajemni-
cą. Więcej informacji już 
wkrótce na naszej stronie 
internetowej, facebooku’u 
i oczywiście na plakatach 
we wszystkich miejsco-
wościach gminy. Już dziś 
serdecznie zapraszamy 
na wielkie Święto Gminy 
Nowa Sól!

podjazdu do terenu utwar-
dzonego przy kaplicy. 
Zmieni się też część fron-
towa ogrodzenia nekropo-
lii. Betonowe płyty zastąpi 
nowa podmurówka oraz 
metalowe przęsła, na wzór 
inwestycji zrealizowanych 
przy cmentarzach w Sta-
nach i Lipinach. To zada-
nie zostanie powierzone 
firmie Ryszard Łabiak 
Rymet Wyroby Metalo-
we z Siedliska. W chwili 
obecnej trwa dokładne 
opracowanie koncepcji i 
szacowanie kosztów ww. 
inwestycji.

Wójt Izabela Bojko, radny Robert Majewski 
oraz wykonawca Paweł Mleczko na oglę-
dzinach ul. Drzewnej w Przyborowie

wszystkie nasze szkoły 
oraz zespół ludowy. Będą 
atrakcje dla najmłodszych 
i stoiska gastronomiczne. 
O godz. 21.00 wystąpi 
gwiazda wieczoru – ze-
spół Łzy, który istnieje na 
rynku muzycznym od po-
nad 27 lat. Jego liderem i 
założycielem jest Adam 
Konkol - twórca najwięk-
szych przebojów zespołu, 
takich jak Agnieszka, Nar-
cyz, Niebieska sukienka, 
Anastazja, Życie jest pięk-
ne, Puste słowa i wiele 
innych… Od listopada 

przez dyrektorów. Powie-
dzieli mi w samochodzie, 
że czuli się jak premier 
Brandenburgii na wizycie 
u Państwa! – relacjonuje 
Pani Justyna Michniuk. 
Tegoroczne Święto Gmi-
ny rozpocznie się barw-
nym korowodem, który 
wystartuje spod szkoły w 
Przyborowie. Udział w 
nim wezmą nie tylko za-
proszeni goście, ale rów-
nież szkoły, Klub Seniora 
i sołectwa. Do aktywnego 
uczestnictwa w korowo-
dzie gorąco zachęcamy 
również wszystkich na-
szych mieszkańców. Mile 
widziane kolorowe prze-
brania, choć nie jest to 
warunek konieczny. Świę-
tować może każdy! Na bo-
isku zaprezentują się m.in. 

Delegacja z Niemiec wraz wójtem i dyrektorami szkół 
przed budynkiem Zespołu Edukacyjnego w Przyborowie

Domowina Hainersbrück zaprezentuje m.in. tradycyjne 
stroje serbołużyckie. Fot. Justyna Michniuk
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Czy grupa radnych działa na szkodę Gminy? 
Szanowni Państwo, 

Drodzy Mieszkańcy! 
Grupa radnych, tj.  Moni-
ka Ostrowska, Sylwia Ra-
dziej, Zbigniew Ogrodni-
czuk, Mirosław Wojtczak, 
Kazimierz Statkiewicz i 
Krzysztof Gąsior zapro-
ponowała dwie uchwa-
ły. Pierwszą, w sprawie 
statutów sołectw i drugą, 
w sprawie ustanowienia 
regulaminów korzystania 
z sal wiejskich. Pomi-
mo negatywnej, a wręcz 
miażdżącej opinii kance-
larii prawnej dot. powyż-
szych uchwał, ta grupa 
radnych nie wycofała się 
ze swojego pomysłu i 
postanowiła na siłę zwo-
łać sesję nadzwyczajną. 
W ich projekcie zostało 
ustanowione stanowisko 
zastępcy sołtysa i zastęp-
cy inkasenta. Obecnie in-
kasentami w sołectwach 
są sołtysi. W ocenie gru-
py radnych, sołectwo 
powinny obsługiwać aż 
4 osoby: sołtys, zastępca 
sołtysa, inkasent i zastęp-
ca inkasenta. Biorąc pod 
uwagę liczbę sołectw, 
których jest 18, łatwo 
obliczyć, że cztery dodat-
kowe funkcje w każdym 
sołectwie dają łączną 
sumę 72 osób, które w 
różny sposób trzeba bę-
dzie wynagrodzić.  Ba! Ci 
Państwo swoimi propo-
zycjami poszli o jeszcze 

Stanowisko Wójta Gminy Nowa Sól
jeden krok dalej. Miano-
wicie doszli do wniosku, 
że pieniądze z wynajmu 
świetlic wiejskich będą 
do dyspozycji sołtysów. 
Gmina ma budować nowe 
sale wiejskie, remonto-
wać obecne świetlice za 
pieniądze podatników, a 
ta grupa  będzie kasować 
i decydować. Jak wynika 
z ich propozycji, gmina 
nie będzie miała nawet 
prawa oddawać świetlic 
w najem, bo będzie mógł 
zrobić to tylko sołtys. Ci 
państwo zapomnieli chy-
ba, że do dyspozycji soł-
tysów i mieszkańców są 
fundusze sołeckie, które 
w chwili obecnej wyno-
szą w sumie ponad 500 
tys. zł. To nie wszystko! 
Takie działanie niesie za 
sobą skutki finansowe. 
Ogromne, bo zwrot po-
zyskanego podatku vat 
na ok 1 mln zł! To są Wa-
sze, podatników, moich 
Mieszkańców pieniądze, 
które poprzez działanie 
tych radnych trzeba bę-
dzie zwrócić. Nie pozwo-
lę na to, bo to niszczyłoby 
wszystko, co do tej pory 
udało nam się wspólnie 
zbudować.

Warto zwrócić uwa-
gę na to, że niektórzy z 
wnioskodawców w prze-
szłości ubiegali się o sta-
nowisko wójta. Łatwo 
można sobie wyobrazić 

jak dziś wyglądałaby 
gmina pod ich rządami. 
Sądząc po obecnie przed-
stawianych przez nich 
pomysłach, to jak pod-
upadły, XVIII - wieczny 
folwark. Obecnie grupa 
radnych nazwała się  opo-
zycją. Nigdy w tej gminie 
nie było polityki, a jak 
była to raczej na zasadzie 
walki o inwestycje dla 
wiosek. Tu chyba należa-
łoby się zastanowić, czy 
ci państwo nie pomylili 
się i nie powinni aspiro-
wać do sejmu, bo tam jest 
polityka. Jeśli zaś tworzy 
się opozycję w gminie, to 
raczej do mieszkańców, 
bo do mojej osoby na 
pewno nie. Tu raczej trze-
ba ciężko pracować, od 
rana do nocy, a nie bawić 
się w politykę. Polityka 
owszem, ale w Warsza-
wie na ulicy Wiejskiej, a 
nie w naszej gminie.

W tym miejscu pragnę 
poinformować, że od 
wszelkich niemądrych 
decyzji szkodzących na-
szym mieszkańcom będę 
odwoływać się do wszel-
kich możliwych instancji, 
a wszelkie przejawy dzia-
łań na szkodę gminy będę 
piętnować i zwalczać. 
Kiedy w 2015 r.  zrobiłam 
obchód świetlic, to ręce 
mi opadły. W niektórych 
obiektach tynki odpadał 
na wysokości dwóch me-
trów, a przy jednej z nich, 

składającej się z jednej 
małej izby, potrzeby fi-
zjologiczne  można było 
załatwiać pod płotem. To 
był  jeden wielki dramat. 
Z ogromnym mozołem i 
trudem udało nam się to 
zmienić, ale ci Państwo 
wyraźnie chcą powro-
tu do tego co było przed 
laty, powrotu do hasła 
„nic się nie da zrobić, bo 
gmina jest biedna i nie 
ma pieniędzy”. Moim 
zdaniem nie ma gmin 
biednych, ani bogatych, 
są tylko lepiej lub gorzej 
zarządzane i to jest moje 
kredo, którego cały czas 
się trzymam.

Jako wójt ze swo-
ją drużyną staramy się 
sprawnie wykonywać 
wszystkie działania. Nie-
kiedy popełniamy błędy, 
ale nie myli się ten, kto 
nic nie robi. Przez te 8 lat 
zgodnie z obietnicą, którą 
państwu złożyłam, udało 
nam się utrzymać podatki  
w miarę na niskim po-
ziomie, a niektóre z nich 
mamy najniższe w wo-
jewództwie. Natomiast 
średni dochód budżetu 
gminy na mieszkańca 

mamy najlepszy w po-
wiecie. Dzięki sumiennej 
polityce finansowej, mą-
drej polityce kredytowej 
i skutecznej walce o pie-
niądze zewnętrzne, zmie-
niliśmy naprawdę wiele. 
Za kilka tygodni rozpocz-
niemy kolejnych kilkana-
ście nowych inwestycji 
za łączną kwotę ponad 
20 milionów złotych. 
Aby jednak tak się stało, 
wójt potrzebuje wsparcia 
rady, a nie forsowania 
bezprawnej głupoty i de-
strukcji.

Drodzy Mieszkańcy 
Gminy Nowa Sól! Obie-
cuję, że dalej będę stać 
na straży gospodarności 
i dopóki będzie mi dane 

Wniosek radnych o zwołanie sesji

- w razie długotrwałej nieobecności sołtysa/inkasenta, sołtys wyznacza osobę 
z członków Rady sołeckiej w celu jego zastępstwa i reprezentowania w ra-
mach zakresu obowiązków sołtysa wsi. Do powyższego zakresu należeć bę-
dzie również wykonywanie obowiązków inkasenta na okres absencji sołtysa, 
po wcześniejszym podjęciu uchwały przez Radę gminy.

- Pod względem redakcyjnym, projekt sporządzony jest sprzecznie z Rozporzą-
dzeniem Prezesa Rady Ministrów w sprawie „Zasad techniki prawodawczej”.
W tych okolicznościach, odmawiam zatwierdzenia przedłożonego projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę nr V/4/03 Rady Gminy Nowa Sól z dnia 30 
kwietnia 2003 r. w sprawie nadania statutów sołectwom Gminy Nowa Sól.
- W tych okolicznościach, odmawiam zatwierdzenia przedłożonego projektu 
uchwały w sprawie określenia zasad i trybu korzystania z obiektów świetlic 
wiejskich na terenie Gminy Nowa Sól.

Jedna z propozycji radnych dot. zapisu w projekcie uchwały

Przykładowe opinie radcy prawnego dot. uchwał radnych

(ciąg dalszy na stronie 12.)
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Skarbnik Gminy nie ma wątpliwości – to działania destrukcyjne!

Jak sobota to tylko do Lidla!

Nie mam w zwycza-
ju publicznie oceniać 
działania  radnych 
Gminy Nowa Sól,  jed-
nak  sytuacja w mo-
jej ocenie jest bardzo 
poważna, ponieważ 
dotyczy mojej odpo-
wiedzialności finan-
sowej jako skarbnika 
gminy, a co ważniejsze 
strażnika publicznych 
finansów, którymi w 
imieniu mieszkańców 
i organów gminy kie-
ruję. Wobec zaistnia-
łej sytuacji czuję się 
w obowiązku meryto-
rycznie poinformować 
opinię publiczną, co 
ma miejsce poniżej.

W dniu 2 marca 2023 
r. do Urzędu Gminy 
wpłynął wniosek sze-
ściu Radnych Gminy 
Nowa Sól o zwołanie 
sesji nadzwyczajnej, 
pod wnioskiem pod-
pisy złożyli: Panowie 
Mirosław Wojtczak, 
Kazimierz Statkie-
wicz, Zbigniew Ogrod-
niczuk, Krzysztof 
Gąsior, Panie Monika 
Ostrowska oraz Sylwia 
Radziej. Przedmiotem 
sesji nadzwyczajnej 
miało być wprowadze-
nie uchwały w spra-
wie określenia zasad i 

Od 23 lutego Lidl w 
Rudnie zaprasza klien-
tów. Mieści się przy ul. 
Handlowej 1. To pierw-
szy Lidl na terenie naszej 
gminy i zarazem alter-
natywa dla kupujących 
na ul. Wrocławskiej w 
Nowej Soli. Sklep ma po-
wierzchnię sali sprzedaży 
wynoszącą ok. 1340 mkw. 
Jest czynny od poniedział-
ku do soboty w godzinach 
od 6:00 do 22:00, a w nie-
dziele handlowe od 9:00 

trybu z korzystania z 
obiektów świetlic wiej-
skich na terenie gminy 
Nowa Sól. Jako Skarb-
nik gminy wiejskiej od 
2015 roku i pracownik 
jednostek samorządu 
terytorialnego od 2006 
roku nie spotkałam się 
jeszcze z takim de-
strukcyjnym działa-
niem, które w konse-
kwencji może narazić  
gminę i jej mieszkań-
ców na ogromne straty 
finansowe.

Gmina Nowa Sól 
posiada wypracowany 
mechanizm, który po-
zwala jej odzyskiwać 
podatek vat od bieżącej 
działalności oraz od 
powstających inwesty-
cji w świetlicach wiej-
skich.  Wprowadzenie 
takiej uchwały do ob-
rotu prawnego skutko-
wać będzie zwrotem 
odzyskanego podat-
ku vat oraz zwrotem 
otrzymanego dofinan-
sowania.  W związku 
z tym, iż niejednokrot-
nie wymieniona grupa 
radnych dała mi od-
czuć, że nie pokłada 
wiary w moją wiedzę 
i doświadczenie (przy-
pomnę, że sytuacja fi-
nansowa gminy jaką 

zastałam jako Skarb-
nik w 2015 roku była 
fatalna, a praca jaką 
musiałam włożyć wraz 
z Panią Wójt i zespo-
łem pracowników, aby 
dziś móc inwestować 
w rozwój tej gminy jest 
nie do opisania), wy-
stąpiłam o obiektywną 
ocenę prawną do firmy 
Deloitte Doradztwo 
Podatkowe Dąbrow-
ski i Wspólnicy sp.k. z 
siedzibą w Warszawie. 
Opinia ta jest jedno-
znaczna i jasno wska-
zuje na to, jak podjęcie 
takiej uchwały skutko-
wać będzie zwrotem 
środków. Opinia ta 
została przedstawiona 
radnym. Przeczytać w 
niej możemy, że cyt.: 
„W naszej ocenie, po-
mimo pierwotnie wy-
łącznie odpłatnego 
udostępniania niniej-
szego majątku, w mo-
mencie zmiany spo-
sobu wykorzystania 
świetlic wiejskich (tj. 
rozpoczęcia udostęp-
niania świetlic co do 
zasady nieodpłatnie za 
zgodą sołtysów jedno-
stek pomocniczych na 
rzecz lokalnej społecz-
ności, dopuszczając 
sporadyczne odpłat-

ne wykorzystywanie 
na rzecz zaintereso-
wanych podmiotów), 
Gmina nie tylko utraci 
pełne prawo do odli-
czenia VAT od wydat-
ków ponoszonych od 
momentu wdrożenia 
rozważanego rozwią-
zania, lecz również 
będzie musiała doko-
nać zwrotu części odli-
czonego w przeszłości 
VAT od wydatków in-
westycyjnych.”.

Zgodnie z naszymi 
obliczeniami, poten-
cjalna kwota do zwro-
tu kształtowałaby się 
na poziomie łącznie 
ok. 655 tys. PLN. Do-
datkowo w uchwale 
uwzględniono świe-
tlicę we Wrociszowie, 
która wybudowana 
została przy wsparciu 
środków z Programu 
Obszarów Wiejskich 
na lata 2014-2020, 
wprowadzenie nawet 
sporadycznej odpłat-
ności za korzystanie 
ze świetlicy wiejskiej 
spowoduje naruszenie 
warunków dofinanso-
wania i tym samym 
Gmina może zostać 
zmuszona do zwrotu w 
wysokości 499.976,00 
zł. Działania wymie-

nionych radnych mogą 
doprowadzić do tego, 
że będziemy musieli z 
pieniędzy podatników 
oddać ponad 1 mln zł! 
Nie ma zgody na takie 
działanie i jako skarb-
nik ponoszący odpo-
wiedzialność prawną i 
finansową  za finanse 
Gminy nie wykluczam, 
że w imieniu Gminy 
Nowa Sól złożę zawia-
domienie o podejrze-
niu popełnienia prze-
stępstwa. 

Odpowiedź na py-
tanie zadane na wstę-
pie pozostawiam rów-
nież czytelnikom, a w 
szczególności miesz-
kańcom Gminy Nowa 
Sól.

Skarbnik 
Justyna Antecka-Klimek

do 18:00. Przed obiektem 
handlowym znajduje się 
ponad 140 miejsc parkin-
gowych. 

- Bardzo cieszę się z 
lokalizacji sklepu na na-
szym terenie. Pokazuje to, 
że jesteśmy gminą atrak-
cyjną dla inwestorów. To 
nie tylko większe wpływy 
z podatków do naszego 
budżetu, ale też duże udo-
godnienie dla mieszkań-
ców z najbliższych miej-
scowości, czyli Rudna, 

Lubieszowa i Wrociszo-
wa. Jak dobrze inwestor 
wie, nie było łatwo, ale 
się udało. Dziś możemy 
być dumni z zakończonej 
inwestycji. Życzę powo-
dzenia i dużych obrotów! 
– mówi wójt Izabela Boj-
ko. 

- Chciałbym zaznaczyć, 
że współpraca z gminą 
wiejską Nowa Sól to była 
dla mnie sama przyjem-
ność. Wszystkie sprawy w 
urzędzie można było zała-

twić bez kłopotu i niemal-
że od ręki. Z pewnością 
jest to gmina przyjazna 

inwestorom. – zachwala 
Prezes Zarządu KBZM, 
Grzegorz Leśków.

(ciąg dalszy ze strony 11.)

zarządzać Gminą, to 
moja rola będzie służeb-
na wobec Mieszkańców. 
Wszelkie przejawy de-
strukcji będę zwalczać i 

będę Państwa o tym infor-
mować. Kolejnym dowo-
dem na to, że niektórzy 
radni działają na szkodę 
gminy jest chociażby 
Rozstrzygnięcie Nadzor-
cze Wojewody Lubuskie-

go z dnia 24 marca 2023 
r., w którym stwierdza 
się nieważność całości 
uchwały Rady Gminy w 
sprawie nadania statutów 
sołectwom Gminy Nowa 
Sól, cyt. „W toku badania 

legalności przedmioto-
wej uchwały, organ nad-
zoru stwierdza, że ww. 
Uchwała podjęta została 
z istotnym naruszeniem 
prawa tj. art. 35 ust.3, 
art.36 ust.1,2, art. 37b ust. 

1, art. 48 ust. 1 ustawy z 
dnia 8 marca 1990 r. o sa-
morządzie gminnym (Dz. 
U. z 2023 r. poz.40).

Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko
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Praktyka stomatologiczna w Chełmku

OPS GMINA NOWA SÓL ZAPRASZA 
NA BEZPŁATNE PORADY PRAWNE 
I SPOTKANIA Z PSYCHOLOGIEM
W 2023 ROKU

Zakup węgla do końca kwietnia

Mieszkańcu, pamiętaj o obowiązkowym zgłoszeniu! 

Piękny uśmiech jest 
najlepszą wizytówką 
każdego z nas, dlatego 
polecamy skorzysta-
nie z usług prywatnej 
praktyki stomatolo-
gicznej w przychodni 
lekarskiej w Chełmku. 
Rejestracja telefonicz-
na - 502 082 060 od po-
niedziałku do piątku w 

godz. 9.00-16.00.

Ważne: w porozu-
mieniu z Gminą sto-
matolog w Chełmku 
przyjmuje bezpłatnie 
wszystkie dzieci 
uczęszczające do Ze-
społu Edukacyjne-
go w Lubięcinie. Dla 
uczniów szkół w Przy-

borowie i Lubieszowie 
darmowe usługi ofe-
rowane są w gabine-
cie znajdującym się w 
Zespole Edukacyjnym 
w Przyborowie. Wy-
starczy wyrazić pisem-
ną zgodę na leczenie 
i złożyć ją w sekreta-
riacie szkoły, do której 
uczęszcza dziecko.

Do końca 2022 r. każ-
demu gospodarstwu do-
mowemu przysługiwało 
nie więcej niż 1,5 tony 
węgla. Drugie 1,5 tony 
można zakupić do koń-
ca kwietnia 2023 r. Jeśli 
jednak do dnia 31 grud-
nia 2022 r. nie dokonali-
ście zakupu paliwa sta-
łego, albo dokonaliście 
zakupu paliwa stałego w 
ilości mniejszej niż 1,5 
tony, to niewykorzysta-
na ilość paliwa stałego 

powiększa limit na okres 
do 30  kwietnia 2023 r. 

Przykład: do końca 
2022 roku zakupiłem/
łam węgiel w ilości 1 
t - do końca kwietnia 
2023 r. mogę zakupić 
przysługujące mi w no-
wym roku 1,5 t + niewy-
kupione z poprzedniego 
roku 0,5 t, czyli składam 
wniosek w Urzędzie 
Gminy o zakup 2 t. 

Cena za tonę to 2 
tys. zł brutto. Aktualny 

Gmina Nowa Sól przy-
pomina o obowiązku 
właścicieli nieruchomo-
ści zgłoszenia do gmin-
nej ewidencji zbiorni-
ka bezodpływowego 
(szambo) lub przydomo-
wej oczyszczalni ście-
ków. Zgodnie z ustawą 
o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach: 
1. Gmina zobowiązana 

jest do prowadzenia 
ewidencji w formie 
elektronicznej zbiorni-
ków bezodpływowych 
(szambo) oraz przydo-
mowych oczyszczalni 
ścieków znajdujących 
się na terenie gminy;

2. Właściciel nierucho-
mości zobowiązany 
jest do posiadania 
umowy oraz doku-

mentów potwierdza-
jących odbiór nie-
czystości ciekłych z 
przedsiębiorcą prowa-
dzącym działalność w 
zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpły-
wowych lub osadni-
ków instalacji przydo-
mowych oczyszczalni 
ścieków i transportu 
nieczystości ciekłych 

na terenie gminy 
Nowa Sól. 

Wykaz firm aseniza-
cyjnych posiadających 
zezwolenia dostępny 
jest na stronie interne-
towej Gminy Nowa Sól 
w zakładce:  Dla Miesz-
kańca -> Środowisko-> 
Wykaz firm aseniza-
cyjnych 

Wzory zgłoszenia 
zbiorników bezodpły-
wowych są dostępne 
stacjonarnie w Urzę-
dzie Gminy Nowa Sól, 
ul. Moniuszki 3A oraz 
w Referacie Gospodar-
czym Urzędu Gminy 
Nowa Sól przy ulicy 
Cichej 6, bądź na stro-
nie internetowej www.
nowasol.bip.net.pl 

W celu umówienia wi-
zyty należy skontakto-
wać się telefonicznie (68) 
888 60 91 lub osobiście 
w siedzibie OPS Gmina 
Nowa Sól, w Nowej Soli 
przy ul. Moniuszki 3.

Harmonogram dyżu-
rów psychologa: 
 - 20 kwietnia,
 - 18 maja,
 - 15 czerwca,
 - 20 lipca,
 - 17 sierpnia

Harmonogram dyżu-
rów prawnika:
 - 15 kwietnia,
 - 20 maja,
 - 17 czerwca,
 - 15 lipca,
 - 19 sierpnia

wniosek można pobrać 
ze strony internetowej 

gminy klikając w za-
kładkę WĘGIEL lub 

bezpośrednio w Urzę-
dzie Gminy.
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WEŹ DOTACJĘ!

Z programu mogą skorzystać osoby, które posia-
dają dom jednorodzinny lub lokal mieszkalny wy-
dzielony w takim domu oraz chcą wydawać mniej 
na ogrzewanie, żyć komfortowo, dbać o zdrowie i 
środowisko. Ile dostaniesz dotacji? - To zależy od 
Twoich dochodów. W programie obowiązuje zasada 
- im niższe są Twoje dochody tym wyższa dotacja. 

1. Audyt energetyczny, który po-
zwoli Ci uzyskać kompletną in-
formację o potrzebach Twojego 
budynku, jak najskuteczniej ocie-
plić budynek, wybrać najlepsze 
dla Twojego domu źródło ciepła, 
uzyskać maksymalną dotację i na-
stępnie płacić niższe rachunki za 
ogrzewanie

2. Ocieplenie ścian, stropu, podłogi 

3. Wymianę okien, drzwi, bramy ga-
rażowej 

4. Wymianę starego pieca - kotła na 
paliwo stałe (węgiel, drewno) – na 
NOWOCZESNE ŹRÓDŁO CIE-
PŁA 

5. Instalację CO i CWU 
6. Wentylację mechaniczną z odzy-

skiem ciepła 
7. Mikroinstalację fotowoltaiczną

NAJWYŻSZY PO-
ZIOM DOFINANSO-
WANIA – możesz otrzy-
mać do 135 000 zł + 1 200 
zł na audyt energetyczny, 
jeśli Twój przeciętny mie-
sięczny dochód na osobę w 
gospodarstwie domowym 
nie przekracza: 1 090 zł * 
lub 1 526 zł ** lub masz 
ustalone prawo do otrzy-
mywania zasiłku stałego, 
zasiłku okresowego, zasił-
ku rodzinnego lub specjal-
nego zasiłku opiekuńczego

P O D W Y Ż S Z O N Y 
POZIOM DOFINANSO-
WANIA – możesz otrzy-
mać do 99 000 zł + 1 200 zł 
na audyt energetyczny, jeśli 
Twój przeciętny miesięcz-
ny dochód na osobę w go-
spodarstwie domowym nie 
przekracza: 1 894 zł * lub 2 
651 zł **

PODSTAWOWY PO-
ZIOM DOFINANSO-
WANIA – możesz otrzy-
mać do 66 000 zł + 1 200 zł 
na audyt energetyczny, jeśli 
Twój roczny dochód (do-
chód wnioskodawcy) nie 
przekracza 135 tysięcy zł

* dochód na jedną osobę 
w gospodarstwie domo-
wym, w którym jest więcej 
niż jedna osoba [przykład: 
małżeństwo zarabiające 
z dwojgiem dzieci: suma 
zarobków w tym gospo-
darstwie nie przekracza 4 
000,00 zł, stąd na każdego 
członka 4-osobowej rodzi-
ny przypada nie więcej niż 
1 000,00 zł – Twój poziom 
dotacji może dochodzić do 
136 200,00 zł] 

** dochód w gospodar-
stwie domowym jednooso-
bowym

Wyższe progi dochodowe, niemal dwukrotnie wyższe 
dofinansowanie, urealnienie kosztów jednostkowych 
to główne zmiany w programie „Czyste Powietrze”.
Twój dom po ociepleniu i wymianie źródła ciepła może 
zużywać nawet do 70% mniej energii na ogrzewanie!
DLA KOGO DOFINANSOWANIE? 

NA CO OTRZYTMASZ DOTACJĘ?

(ciąg dalszy na stronie 15.)

ULGA TERMO-
MODERNIZACYJNA 
Rozliczając PIT mo-
żesz skorzystać z ULGI 
T E R M O M O D E R N I -
ZACYJNEJ Ulgę ter-
m o m o d e r n i z a c y j n ą 
można łączyć z dofinan-
sowaniem z Czystego 
Powietrza.
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(ciąg dalszy ze strony 14.)

KORZYŚCI - CO ZY-
SKASZ? Otrzymujesz 
bezzwrotne dofinansowa-
nie! Zapewnisz bezpie-
czeństwo cieplne Two-
im domownikom! Twój 
ocieplony dom będzie zu-
żywał mniej energii – mniej 
zapłacisz za ogrzewanie! 
Odciążysz domowy budżet, 
zyskując pieniądze na inne 
potrzeby. Nie martwisz się 
o zdrowie najbliższych z 
powodu chorób związa-
nych z zanieczyszczonym 
powietrzem. Wymiana sta-
rego kotła na paliwo stałe to 
konieczność wynikająca z 
przepisów obowiązujących 
uchwał antysmogowych w 
poszczególnych regionach 
kraju. Nowe ogrzewanie 
to większy komfort życia. 
Dom po termomoderni-
zacji to większy komfort 
cieplny dla Ciebie i Twojej 
Rodziny!

KROK 1 
Poznaj zasady programu: 
• wojewódzki fundusz 

ochrony środowiska i go-
spodarki wodnej (w Two-
im województwie), 

• punkt konsultacyjno - in-
formacyjny w gminie – 
Referat Gospodarczy UG 
Nowa Sól w Kiełczu przy 
ul. Cichej 6, 

• okienko bankowe (w ban-
ku, który oferuje Kredyt 
Czyste Powietrze, zgod-
nie z informacjami na 
stronie czystepowietrze.
gov.pl), 

• ogólnopolska infolinia: 
22 340 40 80 od ponie-
działku do piątku, 8:00-
16:00 (pytania dotyczące 
zasad programu), 

• strona  
czystepowietrze.gov.pl, 

• przeczytaj dokumenty: 
program priorytetowy, 
regulamin, instrukcja wy-

Nasze Wieści 
bezpłatny Biuletyn Informacyjny Gminy Nowa Sól 

ISSN 2543-6074

Redaguje kolegium
e-mail: promocja@gminanowasol.pl

tel. 68 888 62 15 – Robert Kobus
Wydawca: 

Gmina Nowa Sól
67-100 Nowa Sól, ul. Moniuszki 3a

DOTACJA KROK PO KROKU

(ciąg dalszy na stronie 16.)

pełniania wniosku.
KROK 2 
Ustal zakres niezbędnych 

prac w Twoim budynku: 
• czy wymaga ocieplenia 

czyli termomodernizacji? 

- możesz dostać na to do-
tację nawet jeśli masz już 
nowoczesny piec, który 

spełnia wymogi progra-
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(ciąg dalszy ze strony 15.)

mu; 
• czy wymaga wymiany 

źródła ciepła? - masz sta-
rego kopciucha i chcesz 
zainstalować nowe, zgod-
ne z wymaganiami prawa 
urządzenie grzewcze. W 
ocenie potrzeb związa-
nych z wymianą źródła 
ciepła i termomoderniza-
cji domu pomoże Ci np. 
gminny doradca energe-
tyczny. Zamów AUDYT 
ENERGETYCZNY, do-
kument pozwoli Ci naj-
skuteczniej wykorzystać 
dotację! 

• możesz też skorzystać 
na czystepowietrze.gov.
pl zakładka „Pomoc”: - z 
tzw. Listy ZUM - listy 
urządzeń i materiałów, 
które zostały sprawdzone 
przez ekspertów i mogą 
być dofinansowane w 
ramach programu, - z 
kalkulatorów wyliczeń 
np. kalkulatora grubości 
izolacji.

KROK 3
Przygotuj niezbędne do-
kumenty: 
• księgę wieczystą lub inne 

dokumenty dotyczące 
własności budynku, 

• zgodę współwłaściciela/
współwłaścicieli na re-
alizację przedsięwzięcia 
(jeśli dotyczy), 

• zaświadczenie o docho-
dach wydane przez wójta, 
burmistrza lub prezyden-
ta miasta właściwego ze 
względu na adres za-
mieszkania wnioskodaw-
cy (jeśli wnioskujesz o 
podwyższony lub naj-
wyższy poziom dofinan-
sowania), 

• zgodę współmałżonka na 
zaciąganie zobowiązań 
w ramach umowy o do-
finansowanie (jeśli doty-
czy), 

• umowę/y z wykonawcą/
mi (jeśli wnioskujesz o 
dotację z prefinansowa-
niem). 

Wypełnienie wniosku 
zajmie Ci 20 MINUT!
KROK 4
Wypełnij i złóż wniosek o 
dofinansowanie 
• w formie DOTACJI lub 

(ciąg dalszy na stronie 17.)

16

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



WAŻNE TERMINY
Program realizowany 
jest w latach 2018-2029, 
przy czym podpisywanie 
umów możliwe będzie do 
31.12.2027 r., zaś zakoń-
czenie wszystkich prac 
objętych umową musi 
nastąpić do 30.06.2029 r. 
Dofinansowaniu podlegają 
przedsięwzięcia zarówno 
w trakcie realizacji, jak i 
zakończone, pod warun-
kiem poniesienia pierw-
szego kosztu maksymalnie 
6 miesięcy przed złoże-
niem wniosku o dofinan-
sowanie. Wnioski są przyj-
mowane i rozpatrywane 
na bieżąco przez właściwe 
terytorialnie wojewódzkie 
fundusze ochrony środo-
wiska i gospodarki wodnej 
(wfośigw).

(ciąg dalszy ze strony 16.)

DOTACJI z prefinanso-
waniem 
 - wyłącznie elektronicz-
nie za pośrednictwem 
portalu www.gov.pl i 
systemu GWD: gwd.
nfosigw.gov.pl 

 - w wersji papierowej za 
pośrednictwem serwisu 
GWD: gwd.nfosigw.
gov.pl wniosek wypeł-
niasz elektronicznie, na-
stępnie drukujesz, pod-
pisujesz ręcznie i wraz z 
załącznikami wysyłasz 
do wfośigw lub składasz 
do wfośigw przez gmin-
ny punkt konsultacyjno 
– informacyjny. 

• w formie DOTACJI prze-
znaczonej na spłatę kre-
dytu bankowego wniosek 
wypełniasz w okienku 
bankowym (lista banków 
dostępna jest na stronie 
czystepowietrze.gov.pl).

KROK 5 
Zawarcie umowy o dofi-
nansowanie 
Po pozytywnej decyzji 
wfośigw zostaniesz poin-
formowany o przyznaniu 
dotacji przez wfośigw. 
KROK 6 
Zrealizuj inwestycję, złóż 
wnioski o płatność 
Zrealizuj inwestycję i 
otrzymaj pieniądze. Mo-
żesz też otrzymać dofinan-
sowanie przed realizacją 
inwestycji i finansować ją 
bezpośrednio z dotacji.

Do otrzymania dotacji z prefinansowaniem po-
trzebujesz UMOWY z WYKONAWCĄ.

Prefinansowanie to wypłata części lub cało-
ści dotacji przyznanej przez wfośigw na rachu-
nek bankowy WYKONAWCY. Prefinansowanie 
obejmuje wypłatę: 
• zaliczki – maksymalnie do wysokości 50% 

przyznanej dotacji 
• pozostałej części dofinansowania po zrealizo-

waniu umowy. 

Z DOTACJI Z PREFINANSOWANIEM mo-
żesz skorzystać składając wniosek w ramach 2 
lub 3 części programu „Czyste Powietrze” (pod-
wyższony i najwyższy poziom dofinansowania). 
Na stronie: czystepowietrze.gov.pl znajduje się 
wzór umowy z wykonawcą, który będziesz mógł 
wykorzystać.

DOTACJA Z PREFINANSOWANIEM o co chodzi? KREDYT CZYSTE POWIETRZE to kredyt przy-
znawany na realizację inwestycji w ramach programu 
„Czyste Powietrze”. Dotacja, którą otrzymasz spłaci część 
kredytu bankowego. Lista banków uczestniczących w 
programie jest aktualizowana na stronie czystepowietrze.
gov.pl. Z Kredytu Czyste Powietrze możesz skorzystać 
składając wniosek w ramach 1 lub 2 części programu 
„Czyste Powietrze” (podstawowy i podwyższony poziom 
dofinansowania). Banki, które przystąpiły do programu 
udzielają informacji na temat możliwości i warunków 
uzyskania kredytu i dotacji oraz zapewniają dostęp do 
pełnych informacji o programie „Czyste Powietrze” na 
stronach internetowych oraz w placówkach udzielających 
kredytu bankowego z dotacją. Kredyt Czyste Powietrze 
objęty jest gwarancją Banku Gospodarstwa Krajowego 
(BGK). Dzięki tej gwarancji, banki kredytujące mogą za-
proponować korzystniejsze warunki kredytu przeznaczo-
nego na finansowanie inwestycji zgodnych z programem 
„Czyste Powietrze”.
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Zawieziemy Cię na badanie!
Jakie są objawy raka 

jelita grubego? Rak je-
lita grubego zazwyczaj 
początkowo nie daje żad-
nych objawów. W póź-
niejszym okresie mogą 
pojawić się:
 - obecność krwi w stolcu
 - anemia (niedokrwi-
stość)
 - ubytek masy ciała
 - zaburzenia rytmu wy-
próżnień
 - ból brzucha

W badaniu mogą wziąć 
udział:
• wszystkie osoby w 

wieku 50– 65 lat bez 
objawów takich jak 
krwawienie z przewodu 
pokarmowego, biegun-
ka lub zaparcie które 
pojawiło się w ciągu 
ostatnich kilku miesię-
cy, a którego przyczyna 
nie jest znana, a także 
chudnięcie lub anemia 
bez znanej przyczyny. 

• osoby w wieku 40-49 
lat bez objawów raka 
jelita grubego, któ-
re miały w rodzinie 
przynajmniej jednego 
krewnego pierwszego 
stopnia (rodzice, ro-
dzeństwo, dzieci) z ra-
kiem jelita grubego. 

• osoby w wieku 25-49 
lat z rodziny z zespo-
łem Lyncha. W tej gru-
pie osób konieczne jest 
potwierdzenie rozpo-
znania przynależności 
do rodziny z zespołem 
Lyncha z poradni ge-
netycznej na podstawie 
spełnienia tzw. kryte-
riów amsterdamskich i 
ewentualnego badania 
genetycznego. W ra-
mach Programu Badań 
Przesiewowych można 
wykonać tylko pierw-
sze badanie. 

• osoby w wieku 20-49 
lat pochodzące z ro-
dziny z zespołem po-
lipowatości rodzinnej 
gruczolakowatej – FAP. 
W tym przypadku ko-
nieczne jest skierowa-

(ciąg dalszy na stronie 19.)
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Kup samochód z dofinansowaniem PFRON
Kto może skorzystać?

Osoba z niepełno-
sprawnością, która:
 - nie może poruszać się 
bez użycia wózka in-
walidzkiego i posiada 
orzeczenie o niepełno-
sprawności ze wska-
zaniem konieczności 
stałej lub długotrwałej 
opieki lub pomocy in-
nej osoby w związku 
ze znacznie ograniczo-
ną możliwością samo-
dzielnej egzystencji; 
 - posiada orzeczenie o 
znacznym stopniu nie-
pełnosprawności;
 - oświadczy, że nie 

sprzeda auta przez 5 
lat. 

Wysokość dofinanso-
wania
1. dla samochodu (no-
wego lub używanego) 
dostosowanego do pro-
wadzenia przez osobę z 
niepełnosprawnością:
 - do 150.000,00 zł - 80% 
ceny samochodu
 - nadwyżka mię-
dzy 150.000,00 zł - 
250.000,00 zł - 50%
 - nadwyżka 250.000,00 
zł - 300.000,00 zł - 30%

2. dla samochodu dosto-
sowanego (nowego lub 

używanego) do przewo-
zu pasażera będącego 
osobą z niepełnospraw-
nością:
 - do 130.000,00 zł - 85% 
ceny samochodu
 - nadwyżka 130.000,00 - 
200.000,00 zł - 50%
 - nadwyżka 200.000,00 
zł - 230.000,00 zł - 30%

Jak złożyć wniosek?
Składanie wniosków 

odbywa się wyłącznie w 
formie elektronicznej 

w Systemie Obsługi 
Wsparcia (SOW): ht-
tps://sow.pfron.org.pl/ 
 - przez teletransmisję da-

nych;
 - w Oddziale PFRON 
przy pomocy pracow-
nika Funduszu.
Aby złożyć wniosek 

trzeba posiadać kwalifi-
kowany podpis lub profil 
zaufany.

Termin składania 
wniosków: 1 marca - 31 
marca 2023 r., 30 czerw-
ca - 31 lipca 2023 r., 29 

września - 31 paździer-
nika 2023 r.

Zapraszamy do kon-
taktu z Centrum Infor-
macyjno-Doradczym dla 
osób z niepełnospraw-
nością przy Oddziale 
PFRON w Zielonej Gó-
rze (tel. 68 422 78 07, 
882 789 215, e-mail: 
pnatkanski@pfron.org.
pl).

Dopłata do zmiany mieszkania 
dla osób z niepełnosprawnością

Program „dostępne 
mieszkanie” dot. dopłat 
do zmiany mieszkania na 
pozbawione barier archi-
tektonicznych, znajdują-
ce się w miejscu umoż-
liwiającym samodzielne 
opuszczenie mieszkania. 
• Ograniczają cię barie-

ry architektoniczne we 
własnym mieszkaniu 
lub domu?

• Posiadasz orzeczenie o 

wniosek?
Wniosek wraz z wy-

maganymi załącznikami 
składasz poprzez System 
Obsługi Wsparcia pod 
adresem sow.pfron.org.
pl/ 

Składanie wniosków 
w formie elektronicznej 
znacznie ułatwi Ci po-
moc ze środków PFRON. 
Składając wniosek mo-
żesz też liczyć na pomoc 
pracowników Powiato-
wych Centrów Pomocy 
Rodzinie

Termin składania 
wniosków Wnioski moż-
na składać do 31 grudnia 
2024 roku.

Szczegółowe informa-
cje są udzielane przez Po-
wiatowe Centra Pomo-
cy Rodzinie (PCPR) w 
województwie lubuskim 
lub Centrum Informa-
cyjno-Doradcze dla osób 
z niepełnosprawnością 
przy Oddziale PFRON 
w Zielonej Górze (tel. 68 
422 78 07, 882 789 215, 
e-mail: pnatkanski@
pfron.org.pl).

niepełnosprawności w 
stopniu znacznym z po-
wodu niepełnospraw-
ności narządu ruchu 
uniemożliwiającej po-
ruszanie się bez użycia 
wózka inwalidzkiego?

• Masz mniej niż 65 lat?
Jeśli tak, dowiedz się, 

w jaki sposób PFRON 
może Ci pomóc w ra-
mach programu!

Na czym polega dofi-

nansowanie?
Możesz uzyskać dofi-

nansowanie do zmiany 
mieszkania na pozbawio-
ne barier architektonicz-
nych, znajdujące się w 
miejscu umożliwiającym 
samodzielne opuszczenie 
budynku.

Kto może je otrzy-
mać?

Osoba z niepełno-
sprawnością, która:
• posiada orzeczenie o 

niepełnosprawności 
w stopniu znacznym, 
z powodu niepełno-
sprawności narządu 
ruchu uniemożliwiają-
cej poruszanie się bez 
użycia wózka inwalidz-
kiego;

• złoży oświadczenie, 
wraz z fotografiami, o 
barierach architekto-
nicznych w mieszkaniu 
uniemożliwiających sa-

modzielne wyjście na 
zewnątrz; 

• złoży oświadczenie o 
posiadaniu dokumentu 
prawnego do mieszka-
nia na mocy prawa wła-
sności;

• w momencie składania 
wniosku ma mniej niż 
65 lat.
Jaka jest wysokość 

dofinansowania?
Wysokość dofinanso-

wania zależy od miejsca, 
w którym kupowane jest 
mieszkanie i stanowi 
różnicę pomiędzy ceną 
mieszkania kupowa-
nego i sprzedawane-
go. PFRON publikuje 
na stronie internetowej 
kwartalne wartości mak-
symalnej kwoty dofi-
nansowania w miejscu 
docelowego mieszkania: 
pfron.org.pl 

Jak i gdzie złożyć 

 Wychodzimy naprzeciw tym mieszkańcom, 
którzy mają utrudniony dostęp do środka trans-
portu. Wystarczy zarejestrować się na badanie 
przez nasz urząd gminy i zgłosić chęć skorzy-
stania z darmowego dowozu. Resztą się zaj-
miemy! Badając się dbamy nie tylko o siebie, 
ale również o naszych bliskich. Reagujmy, nim 
będzie za późno i pamiętajmy o tym jak cenne 
jest nasze zdrowie!

Wójt Gminy Nowa Sól,
Izabela Bojko

(ciąg dalszy ze strony 18.)

nie (potwierdzenie) z 
Poradni Genetycznej. 
W ramach Programu 
Badań Przesiewowych 
można wykonać tylko 
pierwsze badanie.

Jak się przygotować na 
badanie? 
 - pięć dni przed bada-
niem wyeliminuj z die-

ty owoce pestkowe i 
ziarna
 - dzień przed badaniem 
możesz zjeść jedynie 
lekkie śniadanie, po 
nim, aż do badania, 
przyjmuj jedynie lekkie 
klarowne płyny (sok, 
kawa, herbata, bulion)
 - w dniu poprzedzają-
cym badanie rozpocznij 
przyjmowanie prepa-
ratu oczyszczającego 

zgodnie z instrukcją 
dołączoną do leku 
(preparat otrzymasz 
po zakwalifikowaniu 
na badanie) podczas 
przygotowywania się 
do badania można do-
datkowo pić wodę lub 
herbatę
 - osoby regularnie zaży-
wające leki przyjmują 
je zgodnie z zaleceniem 
lekarza
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Podróż inwestycyjna po gminie Nowa Sól
- Niedawno, bo w 

grudniu ubiegłego roku 
Rada Gminy uchwaliła 
budżet na rok 2023, a w 
dniu 27 marca br. został 
on przewartościowany, 
co takiego się zmieniło?

- Panie redaktorze, w 
budżecie gminy mamy 
38,5 mln inwestycji, nigdy 
tak dużego i rozbudowa-
nego budżetu nie było w 
historii tej gminy od koń-
ca 2014 roku, jak piastuję 
urząd wójta. Do tej pory 
zrealizowaliśmy wraz z 
większością rady gminy 
inwestycje na ponad 82 
mln! Jeśli wszystko pój-
dzie dobrze, a mianowicie 
zrealizujemy założenia 
tego roku, to będzie to 
kwota 120 mln zrealizo-
wanych zadań w przecią-
gu ponad ośmiu lat!

- Na co takiego mogą 
liczyć mieszkańcy gminy 
Nowa Sól w tym roku?

- Zacznę może od du-
żego wsparcia, które gmi-
na pozyskała ze środków 
Unii Europejskiej Urzędu 
Marszałkowskiego Regio-
nalnego Programu Ope-
racyjnego. Jest to bardzo 
duży projekt do zrealizo-
wania jeszcze w tym roku, 
ale nie niemożliwy. W 
Lubięcinie niebawem za-
gospodarujemy teren przy 
kościele Świętej Katarzy-
ny,  wraz z drogą dojazdo-
wą do  kościoła. W chwili 
obecnej już trwają prace w 
budynku po byłej poczcie. 
Jest plan, aby znalazło się 
tam miejsce na coś w ro-
dzaju delegatury urzędu, 
mediateka oraz bibliote-
ka. Ponadto, ze środków 
rządowych otrzymaliśmy 
wsparcie na współfinan-
sowanie  budowy nowego 
przedszkola wraz z klubi-
kiem dziecięcym. Szkoła 
doczeka się remontu holi 
głównych. Natomiast ze 
środków  gminy mamy 
przewidziane w budżecie 
wsparcie na remont ko-
ścioła Najświętszego Ser-
ca Pana Jezusa. Dla naszej 
lokalnej drużyny piłkar-
skiej „Błękitni Lubięcin” 

przewidzieliśmy nowe 
trybuny. Mam nadzieję, że 
teren tuż obok wiatraka, 
świeżo wyremontowane-
go symbolu naszej gminy, 
również doczeka się zago-
spodarowania. W Chełm-
ku mamy plany dotyczące 
dostawienia urządzeń za-
bawowych wraz z wiatą. 
Wiem, że ten teren żyje,  a 
maluchy i młodzież, będą 
mogli korzystać z nowych 
urządzeń. Na plażę otrzy-
maliśmy wsparcie finan-
sowe ze środków Urzędu 
Marszałkowskiego Regio-
nalnego Programu  Opera-
cyjnego. Doczeka się ona 
przebudowy, będzie to 
piękny obiekt rekreacyjny 
dla mieszkańców. Szkoda 
tylko, że póki co nie ma 
wsparcia ze strony Po-
wiatu Nowosolskiego na 
przebudowę skrzyżowania 
drogi powiatowej, tuż przy 
krzyżu. O tę sprawę zabie-
gamy od dawna, gdyż w 
ocenie drogowców, ale i 
mieszkańców, należy to 
miejsce przebudować.

- Swego czasu gmi-
na aplikowała o środki 
zewnętrzne w Progra-
mie Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na budowę 
wodociągu w Buczkowie 
oraz w Stawach, czy jest 
już wynik konkursu?

Oczywiście, że jest. Jed-
nak nie mam dobrej infor-
macji dla mieszkańców, 
przepadliśmy w tym kon-
kursie z uwagi na wskaź-
niki, nie uzyskaliśmy 
odpowiedniej ilości punk-
tów. Brane były pod uwa-
gę w tym konkursie takie 
wskaźniki jak: dochód na 
mieszkańca, który mamy 
za wysoki, zwodociągo-
wanie gminy na poziomie 
97%, czyli również za wy-
sokie itp. Te i wiele innych 
wskaźników spowodowa-
ło, że jesteśmy jako gmina 
ofiarą własnego sukcesu. 
Ale tutaj uspokajam nie 
można mieć wszystkiego, 
w momencie gdy pojawią 
się nowe konkursy będzie-
my do nich aplikować, 
więc tu upatruję szansę dla 

tych inwestycji. Buczków 
doczeka się budowy no-
wego oświetlenia oraz jak 
wszystko pójdzie dobrze 
w Powiatowym Zarządzie 
Dróg-wykonania utwar-
dzenia terenu na końcu 
wsi.

- A co z miejscowościa-
mi rekreacyjnymi jak 
Jodłów, Jeziorna, Józe-
fów?

W miejscowości Jodłów 
droga dojazdowa z fundu-
szu dróg samorządowych 
nie otrzymała wsparcia, 
o które gmina się ubiega-
ła, lecz to samo zadanie 
złożyliśmy do funduszu 
remontowego i w chwili 
obecnej czekamy na roz-
strzygnięcie konkursu. W 
Jeziornej dokończyliśmy 
plac zabaw na terenie po 
byłej hydroforni, czekają 
nas jeszcze nowe nasadze-
nia na tym terenie. Chcę 
nawiązać współpracę z 
kołem wędkarskim za-
wiadującym wodami w 
Jeziornej w celu zbudo-
wania nowych kładek dla 
wędkarzy. W Józefowie 
jak co roku uzupełnimy 
piach na plaży i wyrów-
namy drogi. Okopiec wraz 
z Dąbrownem doczeka 
się w końcu wykonania 
dokumentacji na budowę 
chodnika wraz z przej-
ściem dla pieszych, aby 
mieszkańcy – w szczegól-
ności Ci najmłodsi – mogli 
bezpiecznie przechodzić 
do przystanku autobuso-
wego. Na sesji w dniu 27 
marca większość radnych 
zdecydowała o przekaza-
niu środków Zarządowi 
Dróg Wojewódzkich na 
wykonanie dokumentacji 
na ten cel.

- A co z małymi osada-
mi jak Drogoniów oraz 
Radosławice? Pani czę-
sto mówi, że nie można 
zapominać o tych naj-
mniejszych...

- Tak, to prawda. W 
ubiegłej kadencji udało się 
w Drogoniowie wykonać 
oświetlenie, postawić kil-
ka urządzeń zabawowych. 

Pamiętam, że ta miejsco-
wość nie posiadała nawet 
przystanku autobusowe-
go. Jednak największą 
bolączką tej miejscowości 
jest droga dojazdowa do 
samej miejscowości, któ-
rej 600 metrów należy do 
gminy a 3 kilometry jest 
własnością Nadleśnictwa 
Sława Śląska. Nieste-
ty Nadleśnictwo rzadko 
równa tę drogę, a tam 
jeździ nasz autobus, który 
dowozi dzieci do szkoły, 
więc często mam skargi 
ze strony przewoźnika, 
jak i mieszkańców na stan 
jej nawierzchni. Nie mam 
wyjścia, sami tę drogę 
równamy i uzupełniamy 
tłuczniem. Mam nadzieję, 
że uda się w końcu poro-
zumieć z Nadleśnictwem 
w celu wykonania wspól-
nie tej drogi. Natomiast w 
Radosławicach mamy tak 
naprawdę drogę dojazdo-
wą, którą równamy i uzu-
pełniamy tłuczniem.

- Przy ścieżce rowe-
rowej biegnącej po nie-
czynnej linii kolejowej 
przejęła pani trzy dwor-
ce: w Lubięcinie, Lipi-
nach oraz dworzec Rud-
no-Ciepielów. Wiem, że 
pani ma pomysł na te 
dworce.

- Tak, mam. Otóż dwo-
rzec w Lubięcinie jest 
zamieszkały przez miesz-
kańców i tam szykujemy 

sprzedaż obecnym najem-
com tych nieruchomości. 
Jeśli chodzi o dworce 
Rudno-Ciepielów oraz 
Lipiny, to są one częścią 
tego dużego projektu, 
na który otrzymaliśmy 
wsparcie unijne. Zostaną 
one odrestaurowane, znaj-
dzie się tam informacja 
ekologiczna stworzona z 
myślą o uczniach naszych 
szkół i turystów, muzeum 
kolejnictwa itp. Remont 
tych dworców jest ważny 
również z punktu widze-
nia bezpieczeństwa. W 
mojej ocenie za kilka lat 
popadłyby w ruinę i stały 
się miejscem patologii. 
Wobec tego, to już ostatni 
moment na remonty tych 
pięknych miejsc. Ponadto 
w Lipinach dokonujemy 
remontu świetlicy we-
wnątrz, nowa szata będzie 
bardziej przyjemna i ele-
gancka. 

- Jadąc z Lipin kieru-
jemy się do Stanów, na 
co ciekawego mogą li-
czyć mieszkańcy? 

- Otóż mamy już wyło-
nionego wykonawcę na 
budowę oświetlenia przy 
drodze prowadzącej do 
kościoła. Zamieniliśmy 
się działkami z lokalnym 
przedsiębiorcą w celu 
utworzenia parkingu tuż za 
mostem. W planach mamy 

(ciąg dalszy na stronie 21.)
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(ciąg dalszy ze strony 20.)

również remont świetlicy 
wiejskiej, który tak na-
prawdę jest uzależniony 
od konkursu ogłoszone-
go przez Urząd Marszał-
kowski. Jeśli otrzymamy 
wsparcie, w sposób kom-
pleksowy dokonamy re-
montu tej świetlicy.

- Wiem, że Przyborów 
przeszedł w ostatnim 
czasie wielką rewolucję 
drogową za 16 mln. Co 
na ten rok pani zaplano-
wała dla mieszkańców?

- Otóż Przyborów w 
perspektywie czasu do-
czeka się zmiany sali 
gimnastycznej. Obecna 
sala nie spełnia już swo-
jej funkcji. Bardzo duże 
koszty ogrzewania balonu 
plus 20-letni staż tej sali, 
pomału traci swą funkcję. 
W chwili obecnej szyku-
jemy projekt na budowę 
sali gimnastycznej, na 
który już szukamy wspar-
cia zewnętrznego. W tym 
roku zaczniemy pierwszy 
etap budowy skate-parku 
dla najmłodszych. Mamy 
już projekt sfinansowa-
ny przez fundusz sołecki 
Przyborowa, więc wypada 
już rozpocząć pierwszy 
etap tej inwestycji. Uli-
ca Drzewna doczeka się 
remontu, a na cmentarzu 
pojawi się nowe ogrodze-
nie oraz wjazd do kaplicy. 
Jeśli chodzi o klub piłkar-
ski „Pogoń Przyborów”, 
to otrzymaliśmy wsparcie 
z UMWL na wykonanie 
nawodnienia na boisko. 
Natomiast świetlica wiej-
ska przeszła remont, nie-
bawem pojawią się w niej 
nowe tkaniny, które zawi-
sną w oknach.

- Czy w planach inwe-
stycyjnych znajduje się 
budowa placu zabaw? 
W zasadzie już każda 
miejscowość w gminie 
ma nowy plac zabaw.

- Tak, została już tylko 
jedna miejscowość, w któ-
rej zlikwidowaliśmy stary, 
drewniany plac, a mia-
nowicie  Stara Wieś. W 
chwili obecnej złożyliśmy 
wniosek o wsparcie do 
Urzędu Marszałkowskie-

go do programu Lubuska 
Baza Turystyczna i ocze-
kujemy na rozstrzygnięcie 
konkursu.

- A co czeka miejsco-
wość Kiełcz?

- Odkąd pamiętam na 
każdym kroku, czy spo-
tkaniu słyszałam o po-
trzebie budowy ścieżki 
rowerowej z Kiełcza do 
skrzyżowania z drogą 
wojewódzką w kierun-
ku Nowej Soli. Mamy 
już projekt na wykonanie 
tego zadania, wiem że na 
dniach ma się pojawić 
konkurs w UMWL, więc 
zamierzamy z niego sko-
rzystać. Szkoda tylko, że 
pan radny tej miejscowo-
ści Z. Ogrodniczuk nie do-
strzegł potrzeby jej budo-
wy. Wnioskuję to po tym, 
że podczas wprowadzania 
tego zadania do budżetu 
w dniu 27 marca, w której 
była ta inwestycja, uchwa-
ły nie poparł. Ta ścieżka 
będzie też elementem 
większego projektu tury-
stycznego, który w części 
już istnieje, a w części za 
chwile powstanie, czyli 
drogi rowerowej Bytom 
Odrzański- Kiełcz -Nowa 
Sól -Ciepielów – Kożu-
chów – Stypułów - Szpro-
tawa. To atrakcja dla ak-
tywnych turystów. Kiełcz 
czeka również budowa 
pięknego parku na terenie 
po byłym placu zabaw, na 
który również otrzymali-
śmy wsparcie z tego już 
wspomnianego wcześniej 
dużego projektu UMWL. 
Świetlica doczekała się li-
ftingu, gdzie symbolem jej 
stały się żurawie.

- Z Kiełcza jedziemy 
do Nowego Żabna

- W Nowym Żabnie na 
ukończeniu jest budowa 
kanalizacji, na którą otrzy-
maliśmy 100% dofinanso-
wania ze środków Urzędu 
Marszałkowskiego, na-
tomiast świetlicę wiejską 
czeka również zmiana wi-
zerunku wewnątrz. 

- Mieszkańcy Ciepielo-
wa na co mogą liczyć w 
tym roku budżetowym?

Najmłodsi będą zapew-
ne cieszyć się z boiska, na 

które otrzymaliśmy wspar-
cie z rządowego programu 
PGR. Malutki park tuż 
przy sali również doczeka 
się rewitalizacji, on rów-
nież otrzymał wsparcie 
unijne z Urzędu Marszał-
kowskiego z tego dużego 
projektu, o którym mówię 
od początku wywiadu, a 
cmentarz doczeka się wy-
miany ogrodzenia.

- A co z Rudnem, Wro-
ciszowem i Lubieszo-
wem?

- W Rudnie mamy na 
ukończeniu projekt dro-
gowy na budowę ulicy 
Ogrodowej. W momencie 
uzyskania pozwolenia na 
budowę złożę wniosek do 
programów rządowych 
lub unijnych. Gmina zło-
żyła wniosek do programu 
ogłoszonego przez Urząd 
Marszałkowski „Trybu-
na Plus” i udało się, klub 
piłkarski „Czarni Rudno”  
doczeka się trybun dla 
publiczności. Wspólnie 
z Nadleśnictwem Nowa 
Sól chcemy wybudować 
ścieżkę rowerową prowa-
dzącą od Rudna do Nowe-
go Żabna. W chwili obec-
nej realizujemy projekt 
na ścieżkę rowerową, na 
który otrzymaliśmy 100% 
dofinansowania z Urzędu 
Marszałkowskiego. 

Jeśli chodzi o Wro-
ciszów, to niedawno, bo 
16 lutego dokonaliśmy 
uroczystego otwarcia no-
wego obiektu świetlicy, 
na który mieszkańcy tej 

miejscowości czekali 20 
lat! To w niej będą odby-
wać się cykliczne spo-
tkania z mieszkańcami 
chcącymi nauczyć się tań-
czyć tango, cza-czę, czy 
nowoczesnych tańców. 
We Wrociszowie Zarząd 
Dróg Wojewódzkich przy-
stąpił do wykonania pro-
jektu na budowę ścieżki 
rowerowej w kierunku aż 
do zjazdu  prowadzącego 
do Osiedla Grafitowego 
w Lubieszowie. Zatem w 
przeciągu dwóch lat po-
wstanie kolejny odcinek 
ścieżki rowerowej, to też 
od strony bardzo ruchli-
wej drogi wojewódzkiej 
poprawi bezpieczeństwo 
naszych mieszkańców.

Natomiast w Lubie-
szowie nie otrzymaliśmy 
wsparcia z funduszu dróg 
samorządowych na bu-
dowę drogi Nad Stawem. 
Obecnie trwają prace pro-
jektowe na Osiedlu Gra-
fitowym, projekt zakłada 
budowę jezdni, chodni-
ków wraz z oświetleniem. 
Niebawem ruszy budowa 
sali gimnastycznej, na któ-
rą otrzymaliśmy wsparcie 
ze środków rządowych, 
prace projektowe dobie-
gły końca.  Do funduszu 
remontowego złożyliśmy 
wniosek przebudowy 
głównej drogi do mostu za 
2 mln zł. Szkoda tylko, że 
pani radna tej miejscowo-
ści M. Ostrowska nie gło-
suje za budżetem, czyżby 
była przeciwna inwesty-
cjom w jej miejscowości?

- Pani wójt, zmierzamy 
do końca naszej podróży 
po gminie, co czeka Sta-
ry Staw oraz Lelechów?

- W Starym Stawie wy-
konany zostanie zjazd tuż 
obok kapliczki, a Lele-
chów doczeka się remontu 
świetlicy oraz zagospo-
darowania terenu wokół 
niej. Szkoda tylko, że do 
tej pory droga powiatowa 
nie jest uwzględniona do 
remontu w budżecie po-
wiatu. I tu liczymy na to, 
że powiat weźmie się za 
swoje drogi zlokalizowa-
ne na terenie naszej gminy.

- Pani wójt,  to już chy-
ba wszystko co trzeba 
wykonać w Gminie?

- Panie redaktorze nic 
z tych rzeczy. Jest jeszcze 
przed nami sporo wyzwań. 
Jak widać, do tej pory idzie 
dobrze. I w tym miejscu 
po raz kolejny powtórzę, 
że istotną kwestią nie jest 
to, czy wykonamy  jakieś 
zadanie, bo wykonamy. 
Pytanie brzmi, kiedy? A to 
często uzależnione jest od 
wielu czynników. Nie wy-
kluczam, że mogą się po-
jawić jeszcze kolejne za-
dania do realizacji w tym 
roku, gdyż mamy złożone 
inne wnioski do wsparcia 
i wówczas ta lista może 
jeszcze urosnąć. 

- Dziękuję za rozmo-
wę.

Rozmawiał: 
Robert Kobus
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Rozbudowa placó-
wek edukacyjnych, 
rozwój polityki senio-
ralnej, remonty dróg 
i chodników, rozbu-
dowa placów zabaw 
i świetlic wiejskich 
– to przedsięwzięcia, 
do których każdy z 
Państwa może wnieść 
swój wkład, jeśli tyl-
ko „Rozliczy podatek 
PIT dla Gminy Nowa 
Sól”. 

Jest wiele osób, któ-
re mieszkają w Gminie 
Nowa Sól, ale z fisku-
sem rozliczają się w 
innej gminie czy mie-
ście. Warto to zmienić, 
bo każdy nowy podat-
nik to realny zastrzyk 
finansowy dla gminy i 
większe środki na jej 
dalszy, dynamiczny 
rozwój!

Do budżetu gminy 
trafia 38% z Państwa 
podatku PIT, jeżeli w 
deklaracji wskazaliście 
adres zamieszkania na 
terenie gminy Nowa 
Sól. W 2022 r. była to 
kwota ponad 8 mln zł. 

Przykładowo: jeżeli 
zarabiasz miesięcznie 
3.000,00 zł brutto, to 
do budżetu gminy z 
Twojego PIT-u trafi 
rocznie ok 700 zł. 

Także i w tym roku 
przypominamy, że 
zgodnie z prawem w 
przypadku podatku 
PIT miejscem rozlicza-
nia się osoby fizycznej 
jest właściwy urząd 
skarbowy według 
miejsca zamieszkania 
podatnika w ostatnim 
dniu roku podatkowe-
go. Oznacza to, że aby 
„Rozliczyć podatek 
PIT dla Gminy Nowa 
Sól”, wcale nie trzeba 
być zameldowanym w 
gminie Nowa Sól – wy-
starczy tylko tu miesz-
kać i w prosty sposób 
dokonać zmiany adre-
su wskazanego w urzę-
dzie skarbowym. 

Aby wspomóc naszą 
gminę i „Rozliczyć po-
datek PIT dla Gminy 
Nowa Sól”, wystarczy 
podać w formularzu 
PIT adres zamieszka-

nia (tj. na terenie jed-
nej z 23 miejscowości 
w gminie) oraz wska-
zać dane właściwe-
go miejscowo urzędu 
skarbowego. Jak do-
konać takiej zmiany w 
urzędzie skarbowym? 
To proste! W okresie 
rozliczeń podatkowych 
wystarczy:
• Podać w formularzu 

PIT adres zamieszka-
nia na terenie gminy 
Nowa Sól (jeżeli roz-
liczamy się w Urzę-
dzie Skarbowym w 
Nowej Soli);

• Lub podać w formu-
larzu PIT adres za-
mieszkania na terenie 
gminy Nowa Sól oraz 
wskazać właściwe-
go miejscowo urzędu 
skarbowego, tj. Urzę-
du Skarbowego w 
Nowej Soli;
W każdej chwili 

można wypełnić jed-
nostronicowy formu-
larz ZAP-3, który jest 
dostępny na stronie 
internetowej Minister-
stwa Finansów lub w 

W 2022 r. na terenie 
gminy Nowa Sól znaj-
dowało się 11 bocia-
nich gniazd i 2 nieza-
budowane platformy. 
Bociany rozgościły 
się w takich miejsco-
wościach jak Kiełcz, 
Stany, Stawy, Nowe 
Żabno, Przyborów, 
Ciepielów, Chełmek, 
Rudno i Wrociszów. 
Spośród wszystkich 
gniazd 9 było zajętych 
przez bocianie pary, a 2 
stały puste. W 5 gniaz-
dach wykluły się mło-
de. 4 nie zaowocowały 
sukcesem lęgowym. W 
Kiełczu były 2 młode, 
w Stanach 4, w Nowym 
Żabnie 3, w Przyboro-
wie 2 i w Chełmku też 

2. Przyloty bocianów 
do naszej gminy odby-
wają się najwcześniej 
w marcu (Przyborów, 
Stany). Najwięcej jest 
ich zawsze w kwietniu. 
Spóźnione bociany po-
trafią pojawić się na-
wet w maju, tak było 
np. w Stanach. Późne 
przyloty najczęściej 
nie wróżą sukcesu lę-
gowego. Samica bo-
ciana składa 5-6 jaj co 
drugi dzień i wysiaduje 
je przez 33 dni. Młode 
od wyklucia do wylotu 
potrzebują 8 tygodni, 
dlatego też najkorzyst-
niej dla nich jest, aby 
ich rodzice przylecieli 
do nas jak najwcze-
śniej. 

Rozlicz podatek PIT dla Gminy Nowa Sól

Podsumowanie ubiegłorocznego liczenia bocianich gniazd

(ciąg dalszy na stronie 23.)

każdym urzędzie skar-
bowym. Wypełnienie 
formularza jest proste: 
wystarczy podać imię 
i nazwisko, nr PESEL, 
adres zamieszkania 
oraz numer rachunku 
bankowego, na któ-
ry będą wpływać np. 
zwrotu podatku. Wy-
pełniony formularz 
ZAP-3 można złożyć 
osobiście lub wysłać 
pocztą do właściwego 
ze względu na miejsce 
zamieszkania urzędu 
skarbowego. Warto 
natomiast pamiętać, 
że zgodnie z prawem 
w przypadku podatku 
PIT właściwym miej-
scem rozliczania się 
osoby fizycznej jest 

urząd skarbowy wła-
ściwy według miejsca 
zamieszkania podat-
nika w ostatnim dniu 
roku podatkowego.

Jeśli na naszą proś-
bę rozlicza nas pra-
codawca, wystarczy, 
że poinformujemy go 
o zmianie adresu za-
mieszkania (dla celów 
podatkowych) na tere-
nie gminy Nowa Sól. 
Wtedy pracodawca 
wyśle nasze zeznanie 
do właściwego urzędu 
skarbowego. Nie trze-
ba (ani pisemnie, ani 
osobiście) zmieniać 
danych w „starym” 
urzędzie skarbowym – 
urzędy same je aktuali-
zują.

- Z afrykańskich krajów bocian leci, a nad Polską wio-
senne słońce świeci. Ma garnitur czarnobiały i dziób 
czerwony cały. Chodzi po kałużach i łące, wyłapuje 
stworzonka pełzające! – rymuje Pani Adela Czajkow-
ska, która specjalnie dla naszych czytelników podsu-
mowała bocianie życie w gminie wiejskiej Nowa Sól.

Więcej szczegółów 
na temat bocianiego 
życia w naszej gminie 
zdradza Pani Adela 
Czajkowska, opiekun-
ka bocianich gniazd: 

- Ciekawy przypa-
dek był w Ciepielowie. 
Ówczesny sołtys Grze-
gorz bardzo starał się 
o założenie platformy 
pod bocianie gniazdo. 

Bociany zagospodaro-
wały ją i wybudowały 
gniazdo. W ubiegłym 
roku porzuciły je i za-
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Spotkania u Seniorów
20 grudnia 2022 r. w 

Klubie Seniora miało 
miejsce spotkanie opłat-
kowe, które było wspa-
niałą okazją do rozmów, 
podsumowania roku i 
śpiewania kolęd. Ży-
czenia na nadchodzące 
święta naszym senio-
rom złożyła Wójt Gmi-
ny Nowa Sól Izabela 
Bojko.

- Jest mi niezmiernie 
miło, że mogę gościć 
w Waszym gronie. Je-
steście dowodem na 
to, że na emeryturze 
wciąż można być ak-
tywnym i czerpać z 
dobrodziejstw, które 
zostały Wam zafundo-
wane w postaci takiego 
Klubu. Nawiązujecie 
nowe przyjaźnie i zdo-
bywacie nowe umie-
jętności. Często jestem 
pod wrażeniem dzieł 
jakie wychodzą spod 
Waszych rąk. Siedząc w 
domu z pewnością nie 
myślelibyście o robie-
niu bombek, makramy 
czy lepieniu w glinie. 
To wszystko dzieje się 
tutaj, w tym miejscu. 
Na nadchodzące święta  
i nowy rok życzę Wam 
zatem, abyście wciąż 
byli tak twórczy, aktyw-

ni i uśmiechnięci. A wi-
dzę też, że co niektóre 
Panie tu nawet młodnie-
ją! – mówiła wójt Izabe-
la Bojko. 

Spotkanie rozpoczęło 
się prezentacją podsu-
mowującą kolejny rok 
działalności klubu. Na-
stępnie w ruch poszła 
harmonijka i wspólne 
śpiewanie kolęd… był 
nawet szpagat!

Po raz kolejny zawita-
liśmy do naszych senio-

rów przy okazji orga-
nizowanego specjalnie 
dla nich koncertu z cy-
klu Akademia Meloma-
na pn. „Z karpackiej po-
łoniny do filharmonii”, 
Lubuskiego Biura Kon-
certowego „Orfeusz”. 
Jak się szybko okazało, 
nie trzeba wyjeżdżać do 
Zakopanego, by choć na 
chwilę poczuć obecność 
ducha gór i podrygiwać 
pod stołem niczym gaź-
dzina. Seniorzy mogli 

(ciąg dalszy ze strony 22.)

częły wplatać gałęzie 
w przewody elektrycz-
ne, w innym miejscu. 
Sołtys bezzwłocznie 
zgłosił mi o zaistniałej 
sytuacji. Enea założyła 
platformę na tym dru-
gim słupie, w pobliżu 
pałacyku w Ciepie-
lowie i tam bociany 
wybudowały piękne 
gniazdo. Mam nadzie-
ję, że w tym roku będą 
już miały młode.  W 
Kiełczu mieliśmy przy-
padek „kronizmu”, dwa 
maluchy zostały roz-
szarpane. W Stanach 
samica jeszcze w sierp-
niu siedziała w gnieź-
dzie i straszyła nas, że 
zostawi nam na zimę 
małe bocianki. Jednak 

był to fałszywy alarm. 
Musimy wiedzieć, że 
wykarmienie gromadki 
piskląt jest bardzo pra-
cochłonne. Obliczono, 
że gdyby 1 młody ptak 
od wyklucia do wylotu 
otrzymywał tylko je-
den rodzaj pokarmu, to 
jego pełne odchowanie 
wymagałoby dostar-
czenia 35 kg dżdżow-
nic (dwa duże wiadra), 
albo 26 kg żab, lub 19 
kg gryzoni. Doceniaj-
my więc wysiłki bo-
cianiej pary. Oprócz 
pokarmu muszą dostar-
czać pisklętom wodę, 
przynosząc ją w dzio-
bach, czasem z bar-
dzo dużej odległości. 
Obecnie lata są bardzo 
suche. Wysychają rowy 
i płytkie sadzawki, dla-

Pani Adela zamiłowanie do bocianów często 
przelewa na papier. Poniżej prezentujemy jej 
najnowszy wiersz.

Gałąź, trawa, piórka, z liścia ogonek
i gotowy jest już domek.

Gniazdo buduje bardzo duże
i z widokiem na podwórze.
Gdy pojawią się pisklęta,

bociania mama jest wniebowzięta.
Tata dumny jest jak paw,

trójka dzieci? – to jest traf!
Szybko rosną, piórka stroszą,

o jedzenie mocno proszą.
Zanim się nauczą latać
niezłe figle będą płatać!
Czeka je daleka droga,

nie wystarczy iść na nogach.
By pokonać kawał świata
trzeba umieć dobrze latać.

No i w marcu, dobrze z rana
znów doczekamy się bociana.

Wybuduje gniazdo duże
i z widokiem na podwórze.

tego też mam prośbę do 
sołtysów i ludzi miesz-
kających w pobliżu 
gniazd, aby nieopodal 
nich wystawiali wiadra 
z wodą. Taką pomoc 
niosą bocianom miesz-
kańcy Rudna i Nowego 
Żabna. Wielkim pro-
blemem dla młodych 
ptaków są sznurki 
znoszone przez doro-
słych do wyściełania 
gniazd. Młode wiercąc 
się w gnieździe oplątu-
ją je sobie wokół nogi. 
Sznurek odcina dopływ 
krwi, wskutek czego 
kończyna obumiera i 
doprowadza do ich ka-
lectwa. Bardzo proszę 
mieszkańców gminy 
o zbieranie sznurków, 
żyłek wędkarskich i 
gum do żucia.

również przypomnieć 
sobie zdobytą przed laty 
wiedzę z geografii i hi-
storii. 

- Organizowane w na-
szym klubie koncerty 
mają wymiar rozrywko-
wy, kulturowy i eduka-
cyjny. Ważne jest rów-
nież to, że te koncerty 
odbywają się w kame-
ralnym gronie. Seniorzy 
mają bezpośredni kon-
takt z muzykami, mogą 
z nimi porozmawiać i 
bliżej przyjrzeć się in-
strumentom. Akademia 
Melomana cieszy się 

dużym zainteresowa-
niem. Wszyscy czeka-
my na ten dzień! Na-
stępny koncert 9 marca. 
Tym razem pod hasłem 
„Muzyka Europy – Ba-
waria i Tyrol”. – mówi-
ła koordynator klubu, 
Agnieszka Tomczak.

Słuchacze też wyra-
zili swoje zadowolenie. 
– Ten koncert był chy-
ba specjalnie dla mnie. 
Lubię tę muzykę, mam 
męża górala, dobrze 
było poczuć się jak w 
jego stronach… – sko-
mentowała Pani Anna 
Bukowiec.  – Koncerty 
są super! Kiedyś byli 
u nas nawet prawdziwi 
Indianie! – dodała Pani 
Natalia Kieliszczyk. 

- Jestem dumna z tego, 
że w naszym klubie jest 
tak bogata oferta dla na-
szych seniorów. Mogą 
rozwijać się w wielu 
dziedzinach, spędzać 
czas aktywnie i iść we-
soło przez jesień swoje-
go życia. Widać, że już 
bardzo zżyli się ze sobą 
i tworzą wspólnie taki 
drugi dom, drugą rodzi-
nę. Dziękuję serdecznie 
za zaproszenie. Miło 
było ponownie spędzić 
z Wami czas, u Was 
zawsze panuje miła at-
mosfera. – mówiła wójt 
Izabela Bojko.

W trakcie koncertu klubowicze mogli 
wykazać się również talentem wokalnym

Na stole królowały serniki, makowce i jabłeczniki, a tuż 
nad nim unosiła się atmosfera serdeczności i prezenty.
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Turniej Mikołajkowy w Lubięcinie

Wigilia w muszli

20 grudnia 2022 r. 
w szkole w Lubięci-
nie odbył się coroczny 
Turniej Mikołajkowy 
dla młodych piłkarzy. 
Organizatorem wyda-
rzenia był Pan Krzysz-
tof Karpiński, który 
na co dzień prowadzi 
zajęcia sportowe na lu-
bięcińskim Orliku. Po 

emocjonujących roz-
grywkach pojawił się 
św. Mikołaj, oczywiście 
z workiem pełnym pre-
zentów! Oprócz gratu-
lacji, do rąk młodych 
zawodników powędro-
wały świąteczne słod-
kości ufundowane przez 
wójta gminy Nowa Sól 
Izabelę Bojko

„Białe opłatki, białe 
stoły, świeżych choinek 
las… Doprawdy mogą 
dziś anioły zagościć po-
śród nas!” - tym akcen-
tem rozpoczęła się trze-
cia już wigilia gminna w 
„Zielonym Amfiteatrze” 
w Lubięcinie, zorganizo-
wana tradycyjnie w ty-
godniu poprzedzającym 
Święta Bożego Naro-
dzenia. Słowa wstępu ze 
świąteczno-noworocz-

nym przekazem wygło-
sili: wójt gminy Nowa 
Sól, Izabela Bojko oraz 
proboszcz parafii pw. 
Najświętszego Serca 
Pana Jezusa w Lubięci-
nie, ks. Marcin Muszyń-
ski, którzy następnie 
przełamali się opłatkiem 
z mieszkańcami gminy. 
Tuż potem miało miej-
sce przekazanie Betle-
jemskiego Światła Po-
koju. W imieniu zuchów, 

Turniej jak zawsze wywołał sporo emocji związanych z rywalizacją

harcerzy i instruktorów 
nowosolskiego hufca 
ZHP światełko dla na-
szej gminy przekazała 
podharcmistrzyni, Joan-
na Czyżak.  W świątecz-
ny klimat wprowadziły 
mieszkańców występy 
artystyczne scholi Tona-
cja ze Sławy i zespołu 
The Freitag’s Band z Lu-

bięcina. Pod gminnymi 
namiotami można było 
skosztować darmowego 
poczęstunku wigilijne-
go: pierogów, barszczu 
i ciast – na stole królo-
wały serniki i makowce! 
Przepięknym stoiskiem 
z rękodziełem artystycz-
nym uraczył wszystkich 
jak zawsze niezawodny 

Klub Seniora z Nowe-
go Żabna. Wójt Gmi-
ny Nowa Sól składa 
ogromne podziękowania 
wszystkim osobom za-
angażowanym w orga-
nizację gminnej wigilii, 
w szczególności sołec-
twom, seniorom z Klubu 
Seniora i pracownikom 
urzędu.

Kolędy śpiewała m.in. Lubięcińska grupa The Freitag’s Band 

Muszla koncertowa w Lubięcinie zapełniła się słuchaczami
W świąteczny nastrój wprowadziły mieszkańców 
tradycyjne potrawy wigilijne

Pamiątkowe zdjęcie przy świątecznym 
krasnalu ozdabiającym wigilijną scenę
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Jasełkowy zawrót głowy

Święto Babci i Dziadka w Lubieszowie

Święto Trzech Króli 
to idealny moment na 
wystawianie widowisk 
o Bożym Narodzeniu 
wzorowanych na śre-
dniowiecznych miste-
riach franciszkańskich, 
czyli tzw. jasełek. W 
naszej gminie mieliśmy 
okazję obejrzeć je w 
szkołach i kościołach. 
W kościele pw. Świę-
tej Rodziny w Lubie-
szowie w postacie hi-
storyczne wcielili się 
uczniowie klasy I b ze 
Szkoły Podstawowej 

20 stycznia br. ma-
luchy z przedszkola w 
Lubieszowie zaprezen-
towały bogaty program 
artystyczny z okazji Dnia 
Babci i Dziadka. Były 

piosenki, recytacje, krót-
kie scenki i rzecz jasna 
– prezenty dla dziadków. 
To oni na co dzień roz-
pieszczają swoje wnuki, 
ale tym razem było na 

odwrót. Seniorzy mie-
li powody do pękania z 
dumy, bo ich pociechy 
dawały z siebie napraw-
dę wszystko. W spotka-
niu miała przyjemność 

uczestniczyć wójt gminy 
Nowa Sól Izabela Boj-
ko, która pogratulowała 
wspaniałych występów: 
- dziękuję za zaproszenia, 
a wszystkim babciom i 

dziadkom gratuluję wnu-
ków! Jestem z nich dum-
na tak samo jak Wy. Je-
stem dumna z tego, że tak 
zdolne dzieci zasilają sze-
regi gminnej placówki.

im. Orła Białego w Lu-
bieszowie. Zaś ucznio-
wie klasy 3, 4 i 1a z Ze-
społu Edukacyjnego w 
Przyborowie przedsta-
wili jasełka w kościele 
Matki Bożej Często-
chowskiej w Przyboro-
wie. Przedszkole w Lu-
bięcinie zorganizowało 
spotkanie 14 grudnia w 
szkolnej auli. Wszyst-
kie inscenizacje prze-
niosły zgromadzoną 
publiczność o ponad 
dwa tysiące lat wstecz, 
do Betlejem, gdzie na-

rodziło się dzieciątko 
Jezus. Przeplatane były 
wspólnym śpiewem 
kolęd. Nie obyło się 
też bez wizyty mędr-

ców podążających za 
Gwiazdą Betlejemską, 
tj. Kacpra, Melchiora i 
Baltazara. Serdecznie 
gratulujemy pięknych 
występów wszystkim 
młodym aktorom, ich 
rodzicom i nauczycie-

lom! Jeśli nasze małe 
diamenty w dalszym 
ciągu będą tak szlifo-
wane, to kto wie jak da-
leko w życiu zajdą! Już 
nie możemy doczekać 
się kolejnych przedsta-
wień.

Jasełka w Lubieszowie

Jasełka w Przyborowie Jasełka w Lubięcinie

Tę chwilę trzeba było uwiecznić, tak więc pamiątkowa fotografia była nieodzownym elementem Dnia Babci i Dziadka
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20 stycznia zawitali-
śmy z kolędą do Lipin! 
Świąteczne spotkanie 
rozpoczęło się insceniza-
cją bożonarodzeniową w 
wykonaniu dzieci i mło-
dzieży uczęszczających 
do świetlicy środowisko-
wej. Gościnnie wystąpili 
również dorośli, w tym 
sam sołtys Adam Kusa 
z rodziną. Dzięki temu 
zabiegowi przedstawie-

29 stycznia całą Polskę 
zdominował szał poma-
gania. Wielka Orkiestra 
Świątecznej Pomocy 

Tak kolędowaliśmy w Lipinach!

Siema, tu WOŚP!

nie przygotowane pod 
czujnym okiem dyrektor 
biblioteki Pani Agnieszki 
Gąsior miało wymiar nie 
tylko świąteczny i mora-
lizatorski, ale też między-
pokoleniowy. Tuż po wy-
stępie wójt Izabela Bojko 
wręczyła grupie teatral-
nej voucher na przejazd 
autokarem.

- Jesteście młodzi, 
wspaniali i kreatywni! 

zagrała też w naszej 
gminie! Efekty były za-
dowalające. Sztab w Lu-
bięcinie zebrał 6.520,00 

Jestem pod ogromnym 
wrażeniem, przekazuję 
ten voucher na ręce Pani 
dyrektor i jedźcie gdzie-
kolwiek chcecie! – mó-
wiła wójt.

Jak zdążyła już zrela-
cjonować Pani Agniesz-
ka Gąsior, voucher został 
wykorzystany na wyjazd 
na basen do Zielonej 
Góry. Warto podkreślić, 
że bilety na basen zostały 

zł, a w Przyborowie 
10.709,87 zł, co daje 
łączną sumę 17.229,87 
zł. To dowód na to, że po-
maganie coraz bardziej 
wchodzi nam w krew, 
ponieważ przebiliśmy 
zeszłoroczną kwotę, któ-
ra wynosiła ponad 9 tys. 
zł. Z tego wyniku z pew-
nością mogą być dumni 
organizatorzy zbiórek, 
czyli sztaby działające 
przy naszych szkołach, 
wszyscy wolontariusze 
oraz hojni ofiarodaw-
cy, mieszkańcy gminy 
Nowa Sól.   Wszystkim 
osobom zaangażowanym 

zakupione z pieniędzy ze-
branych w okresie świąt. 
Dzieci z Lipin wcielały 
się w role kolędników, 
odwiedzając poszczegól-
ne gospodarstwa z ży-
czeniami pomyślności w 
Nowym Roku. 

Kolejnym punktem 
programu były brzmie-
nia pięknych polskich 
kolęd. Spotkanie uświet-
nił zespół śpiewaczy 
„Jarzębinki” z Otynia. 
Zaproszeni goście wie-

lokrotnie byli nagradza-
ni gromkimi brawami. 
Od włodarza gminy 
otrzymali pamiątkową 
statuetkę i dyplom z po-
dziękowaniami, a z rąk 
sołtysa coś na osłodę – 
ptasie mleczko! Organi-
zatorem „Kolędowania z 
babcią i dziadkiem” pod 
honorowym patronatem 
wójta gminy Nowa Sól 
Izabeli Bojko był sołtys 
Lipin wraz z Gminną Bi-
blioteką Publiczną.

Bożonarodzeniowa inscenizacja zachwyciła wszystkich widzów

Zespół śpiewaczy Jarzębinki dał 40 minutowy koncert

Voucher na przejazd autokarem odebrała 
dyrektor GBP Pani Agnieszka Gąsior

Zgromadzona publiczność z zaciekawieniem 
przyglądała się młodym talentom

w organizację WOŚP w 
Lubięcinie i Przyboro-
wie składamy wielkie 
podziękowania – tak 
wielkie, jak wielkie są 
Wasze serducha! Z pew-

nych źródeł dowiedzieli-
śmy się, że w przyszłym 
roku do grona WOŚP ma 
przyłączyć się też szkoła 
w Lubieszowie. Tak trzy-
mać!WOŚP w Przyborowie

WOŚP w Lubięcinie
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Karnawał to niezwy-
kle miła tradycja, bardzo 
lubiana przez każdego 
począwszy od tych naj-
młodszych, aż do tych w 
sile wieku. Jest to czas 
przepełniony muzyką i 
świetną zabawą, gdzie 
ważnym elementem są 
bale, maskarady i pocho-
dy. Dla naszych przed-
szkolaków bal karnawa-
łowy to dzień wyjątkowy, 
często wyczekiwany 
przez wiele tygodni. Jest 
atrakcją bardzo lubianą 
przez dzieci, dostarcza-
jącą im wielu przeżyć 
i radości. Tegoroczna 
zabawa karnawałowa w 
przedszkolu w Lubięci-

1 marca przypadał Na-
rodowy Dzień Pamięci 
Żołnierzy Wyklętych. 
Uroczystość poświęcona 
upamiętnieniu żołnierzy 
antykomunistycznego i 
niepodległościowego pod-
ziemia Polski odbyła się 
w Szkole Podstawowej w 
Lubieszowie. Zaprosze-
ni goście i społeczność 
szkolna zgromadzili się 
przy Pomniku Żołnierzy 
Wyklętych, by wspólnie 
oddać hołd wszystkim 
bohaterom walczącym o 
wolność i niepodległość 
Ojczyzny. Po krótkich 
przemowach zostały zło-
żone symboliczne wieńce 
i znicze. Następnie od-
była się XI edycja Biegu 
Tropem Wilczym. W bie-
gu podzielonym na dwie 
kategorie – grupę starszą 
i młodszą – udział wzięli 
uczniowie, nauczyciele i 
wójt gminy Nowa Sól Iza-

Janusz Niemiec-Żu-
bryd urodzony w 1941 
r. syn Antoniego Żubry-
da ps. Zuch, dowódcy 
Samodzielnego Batalio-
nu Operacyjnego Naro-
dowych Sił Zbrojnych 
(NSZ). W czerwcu 1945 
r., w wieku czterech lat, 
został aresztowany wraz 

z babcią po raz pierw-
szy przez Urząd Bezpie-
czeństwa Publicznego. 
Zwolniono go jednak po 
kilku dniach w wyniku 
ultimatum postawionego 
władzom komunistycz-
nym przez jego ojca, 
który w wypadku dal-
szego przetrzymywania 

syna i teściowej zagroził 
rozstrzelaniem siedmiu 
wziętych do niewoli 
funkcjonariuszy Milicji 
Obywatelskiej. W 1946 
r. został ponownie aresz-
towany przez UB, przez 
co stał się najmłodszym 
więźniem politycznym w 
Polsce ludowej.

- Miałem pięć lat kie-
dy zatrzymano mnie w 
związku z podejrzeniem 
o współpracę z oddzia-
łem NSZ dowodzonym 
przez mojego ojca. Zo-
stałem zwolniony dopie-
ro po kilku miesiącach. 
W tym samym 1946 r. 

Kolorowy bal przedszkolaków

Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy Wyklętych

Janusz Niemiec – najmłodszy więzień w Polsce ludowej

nie odbyła się 14 lutego, 
w walentynki. Zaszczyt 

oficjalnego otwarcia balu 
przypadł wójt gminy 

Nowa Sól Izabeli Boj-
ko. Było mnóstwo śmie-
chu, wspólnych tańców i 
konkursów, a wszystkie 
przebrania cieszyły się 

ogromnym powodze-
niem. Na pożegnanie 
wójt otrzymała od ma-
luchów… wielką walen-
tynkę!

Rodzice stanęli na wysokości zadania – stroje milusińskich wprawiały w osłupienie!

bela Bojko.  Swoją obec-
nością zaszczycił szkołę 
gość honorowy, Pan Ja-
nusz Niemiec (syn Janiny i 
Antoniego Żubrydów, naj-
młodszy więzień politycz-
ny PRL aresztowany dwu-
krotnie przez UB w wieku 
4 i 5 lat za współpracę z 
bandą Żubryda). Pan Ja-
nusz dokonał oficjalnego 
startu obu biegów i de-
koracji zwycięzców. Na 
wszystkich uczestników 

biegu został przygotowany 
poczęstunek, ciepłe napoje 
i kiełbaska z grilla. 

- Dziękuję Pani dyrek-
tor za zaproszenie, a Panu 
Januszowi za uświetnienie 
swoją osobą dzisiejszego 
spotkania. W ten sposób, 
w nieco okrojonej formie 
kontynuowaliśmy nową 
tradycję w naszej gmi-
nie, której zaczątek miał 
miejsce w ubiegłym roku. 
Mam nadzieję, że w przy-

szłym roku znów uda nam 
się zorganizować bieg na 
większą skalę, a jego za-
kończenie odbędzie się w 
nowej sali gimnastycznej, 
której budowa rozpocznie 
się już niebawem! Dzię-
kuję za kultywowanie wy-
darzenia upamiętniającego 
losy wielu bohaterów, czę-
sto nieznanym młodemu 
pokoleniu.- mówiła wójt 
Izabela Bojko.

- Jestem żywą historią 

i młodzież chętnie słucha 
relacji z mojego życia. 
Życia, którego nigdy nie 
doświadczyli i mam na-
dzieję, że nigdy nie do-
świadczą.  Cieszę się, że 
Pani dyrektor zawsze o 
mnie pamięta, zaprasza na 
uroczystości szkolne i dba 
o pamięć bohaterów tego 
kraju. To bardzo ważne, by 
wielu z nich ocalić od za-
pomnienia. – komentował 
Pan Janusz Niemiec.

Od lewej: wójt Izabela Bojko, gość honorowy 
Pan Janusz Niemiec i dyrektor Beata Artwińska 
tuż po złożeniu wieńców pod pomnikiem

Po części oficjalnej odbył się bieg 
na cześć i chwałę bohaterów

moi rodzice zostali za-
mordowani przez Jerze-
go Vaulina, konfiden-
ta UB, późniejszego 
reżysera i scenarzystę fil-
mów. Spotkałem zabój-
cę rodziców. Zapytałem 
dlaczego. Dobrze, zabił 

(ciąg dalszy na stronie 28.)
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Mieszkańcy Stanów i Ciepielowa oddali swoje serca

Otrzymaliśmy dofinansowania 
na boiska w Rudnie i Przyborowie

(ciąg dalszy na stronie 29.)

ojca, ale dlaczego za-
strzelił moją mamę? Od-
powiedział: „Może ją ko-
chałem, a może kocham 
zabijać”. – opowiada Pan 
Janusz.

Po uwolnieniu Janusz 
Niemiec-Żubryd został 
adoptowany przez Ste-
fanię Niemiec, siostrę 
mamy. W latach 60. 
ukończył studia, specjali-

Kosz na nakrętki usta-
wiony w publicznym 
miejscu nikogo już nie 
dziwi. Jeszcze kilka lat 
temu taki widok mógł 
wzbudzać wątpliwości: 
jaki jest sens zbierania 
plastikowych nakrętek i 
jak to możliwe, że można 
zamienić je na wózek in-
walidzki czy rehabilita-
cję dla chorego dziecka? 
W tej chwili pojemniki 
na nakrętki plastikowe 
nikogo już nie dziwią, a 
wręcz przeciwnie – oka-
zują się być strzałem w 
dziesiątkę! 

W ostatnich latach na-
sze gminne serca pomo-
cy „wyrastały jak grzyby 
po deszczu”, w sumie 
mamy ich aż 14! Co 
ważne, mieszkańcy stale 
aktywnie i ochoczo włą-
czają się w akcję. Zbiórki 
koordynują sołtysi i dy-
rektorzy szkół. W ostat-
nim czasie zostały opróż-
nione serca w Stanach 
i Ciepielowie. Nakrętki 
w imieniu mieszkańców 
przekazali - radny i soł-
tys, Pan Paweł Zuterek 

13 marca radni Sejmi-
ku Województwa Lubu-
skiego podjęli decyzję 
o przyznaniu pomocy 
finansowej w formie do-
tacji celowej dla Gmin, 
które złożyły wnioski w 
ramach programu popra-
wy infrastruktury boisk 
piłkarskich. Na liście 
beneficjentów znalazła 

zując się w dziedzinie in-
żynierii odlewnictwa. W 
przebiegu bogatej karie-
ry zawodowej pracował 
m.in. w Afryce, przez 10 
lat zarządzając jedną z ni-
geryjskich odlewni jako 
jej dyrektor techniczny. 
Od lat aktywnie uczest-
niczy w działaniach na 
rzecz upamiętnienia i 
popularyzacji wiedzy o 
polskim podziemiu an-
tykomunistycznym. Od 

2022 r. jest członkiem 
Rady Muzeum Dzieci 
Polskich – ofiar totalita-
ryzmu. Obecnie miesz-
ka w Mirocinie Śred-
nim (gm. Kożuchów) i 
jest częstym gościem w 
szkole podstawowej w 
Lubieszowie. W trakcie 
spotkań z uczniami opo-
wiada dramatyczne losy 
swojej rodziny w cza-
sach epoki stalinowskiej 
w Polsce.

(Stany) oraz sołtys, Pani 
Agnieszka Osiecka (Cie-
pielów).

- Zawartość pojemnika 
przekazaliśmy na rzecz 
Wiktora z sąsiedniej 
miejscowości Lipiny, 
który walczy z ciężką 
chorobą. Cieszę się, że 
możemy w ten sposób 
pomóc, że mieszkańcy 
Stanów stale dorzucają 
swoje nakrętki do nasze-

go serca. To wspaniała 
inicjatywa niosąca za 
sobą wiele pozytywnych 
skutków, m.in. naukę 
segregacji, zmniejszenie 
ilości śmieci na wysypi-
skach i zanieczyszczenia 
środowiska… – mówi 
Pan Paweł Zuterek i za-
chęca do kontynuowania 
akcji– drodzy mieszkań-
cy, nasze serce czeka na 
ponowne zapełnienie, a 

kolejne osoby na naszą 
pomoc!

- Nic w tym trudnego. 
Odkręcamy i pomagamy 
Natanowi ze Starej Wsi, 
zmagającemu się z ze-
społem Angelmana. To 
był strzał w dziesiątkę, 
nasze serce cieszy się 
ogromnym zaintereso-
waniem. Mam nadzieję, 
że serce znów zapełni się 
bardzo szybko. – komen-

tuje sołtys Ciepielowa, 
Agnieszka Osiecka.  

A czy wiecie, co dzie-
je się dalej z Waszymi 
zakrętkami? Firmy zaj-
mujące się recyklingiem 
przerabiają je na suro-
wiec wtórny - granulat, 
a z niego z kolei można 
wytworzyć, np. plastiko-
we doniczki, pojemniki, 
różne opakowania czy 
rury PCV.

Do Stanów Wiktor przyjechał osobiście, w towarzystwie swojej mamy. Natomiast 
w Ciepielowie zebrane nakrętki odebrała mama Natana ze Starej Wsi

się gmina Nowa Sól. To 
podwójny powód do ra-
dości - zakwalifikowały 
się dwa zadania. W obu 
przypadkach otrzymali-
śmy maksymalną kwotę 
wsparcia.

- 30.000,00 zł na wy-
konanie systemu nawad-
niania boiska piłkarskie-
go w m. Przyborów.

- 20.000,00 zł na bu-
dowę trybun na boisku 
piłkarskim w m. Rudno.

Współdziałanie jedno-
stek samorządu teryto-
rialnego poprzez realiza-
cję tego typu inwestycji 
ma na celu rozwój bazy 
sportowo-rekreacyjnej 
i turystycznej woje-
wództwa, zwiększenie 

możliwości aktywnego 
spędzania czasu miesz-
kańcom regionu oraz 
wsparcie wspólnych 
starań w celu ochrony 
jakości i ilości zasobów 
wody.

- Za podjęcie decyzji, 
dzięki której poprawi się 
infrastruktura kolejnych 
boisk w gminie wiej-
skiej Nowa Sól dziękuję 
radnym Sejmiku Woje-
wództwa Lubuskiego, w 
szczególności wicemar-
szałkowi Stanisławowi 

Tomczyszynowi, wice-
marszałkowi Łukaszo-
wi Poryckiemu, radnej 
Małgorzacie Paluch-
-Słowińskiej i zastępcy 
dyrektora Departamentu 
Infrastruktury Społecz-
nej UMWL Andrzejowi 
Ziarkowi. Nasza gmina 
ma wiele miejscowo-
ści, dużo boisk i jeszcze 
więcej potrzeb. Takie do-
tacje zawsze pozwalają 
nam na więcej. Wspólnie 

Pan Janusz był gościem honorowym podczas 
zeszłorocznego Biegu Tropem Wilczym w Parku 
Folwarcznym w Lubieszowie
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z Urzędem Marszałkow-
skim zainwestowaliśmy 
już w boiska w Lubię-
cinie, Kiełczu i Nowym 
Żabnie. Teraz do tej li-
sty dołączy Przyborów 
i Rudno. Dziękuję w 
imieniu mieszkańców, 
klubów sportowych i za-
wodników. – mówi wójt 
Izabela Bojko.

Przypomnijmy, w 

Dotacje na sport przyznane

Był u nas, dziś jest sławny na cały świat!

Dobra passa sprzyja 
naszym klubom sporto-
wym. 13 marca w Urzę-
dzie Marszałkowskim 
zapadła decyzja o dofi-
nansowaniu inwestycji, 
które zostaną zreali-
zowane na boiskach w 
Rudnie i Przyborowie, a  
zaledwie dwa dni później 
wójt Izabela Bojko pod-
pisała umowy o przyzna-
niu dotacji dla klubów 
działających na terenie 
naszej gminy! Z gminnej 
puli 100 tys. zł obdaro-
wane zostały 4 kluby.

- Ludowo Uczniowski 

Pod koniec lutego 
cały świat obiegła ra-
dosna wiadomość. Za-
wodnik Warty Poznań 
i reprezentant Polski w 
AMP Futbolu, Marcin 
Oleksy zgarnął nagro-
dę im. Ferenca Puka-
sa na gali Fifa Footbal 
Awards!  Zdobywcę 
najładniejszej bramki 
roku 2022 gościliśmy 
niecały rok temu pod-
czas rodzinnego wyda-
rzenia - „Łączy nas pił-
ka” w Rudnie, którego 
organizatorem był klub 
Czarni Rudno, sołectwo 
Rudno i Gmina Nowa 
Sól.  Ampfutbolowa 
drużyna Warty Poznań 
zaprezentowała wów-
czas naszym mieszkań-
com jak trenuje i gra. 
Piłkarze w trakcie wi-
zyty zwiedzali również 
największe atrakcje na-
szej gminy. Być może 
nie każdy wie, czym 

Klub Sportowy „Czar-
ni” Rudno - Wspieranie i 
upowszechnianie  kultu-
ry fizycznej wśród dzie-
ci, młodzieży do 18 roku 
życia. Administrowanie 
boiskiem sportowym w 
Rudnie - 27 000,00 zł

- Ludowy Klub Spor-
towy „Błękitni” Lubię-
cin - Proces szkolenia i 
współzawodnictwa przy-
gotowaniem do udziału 
w zawodach sportowych 
i podniesieniem pozio-
mu aktywności fizycznej 
dzieci i młodzieży i doro-
słych - 26 000,00 zł

jest ampfutbol. Ten 
sport to odmiana piłki 
nożnej, która rozgrywa-
na jest przez zawodni-
ków, którzy w wyniku 
wypadków lub innych 
okoliczności straci-
li jedną z kończyn. W 
przypadku zawodników 
z pola – jednej z nóg, a 
w przypadku bramka-
rzy – jednej z rąk. Mar-
cin Oleksy nogę stracił 
w wypadku. Na Szosie 
Kisielińskiej trwały ro-
boty drogowe, a Oleksy 
był jednym z robotni-
ków, którzy rozprowa-
dzali asfalt. Jadący po 
tej trasie „maluchem” 
81-letni mężczyzna 
stracił panowanie nad 
samochodem i zjechał 
ze swojego pasa. Nie-
stety, wjechał prosto w 
23-letniego robotnika.

Nasz bohater (miesz-
kaniec sąsiedniej gminy 
Otyń) podczas gali Fifa 

ubiegłych latach w Lu-
bięcinie zamontowany 
został system nawad-
niający murawę, a w 
Kiełczu powstały nowe 
bramki piłkarskie, try-
buny dla widzów, kabi-
ny dla zawodników oraz 
piłkochwyty. Nowe Żab-
no, oprócz nawodnienia 
murawy, otrzymało mo-
dernizację boiska piłkar-
skiego – nowe trybuny, 
kabiny, piłkochwyty, 

kosze na odpady i mo-
dernizację boiska do 
piłki siatkowej. Nato-
miast w Rudnie, Gmina 
ze środków własnych 
dofinansowała montaż 
ogrodzenia panelowego 
i piłkochwytów. Teraz 
Rudno wzbogaci się o 
nowe trybuny, a Przybo-
rów o system nawadnia-
jący boisko. Zmierzamy 
w dobrym kierunku. Oby 
tak dalej! 

Zdjęcie poglądowe z montażu systemu 
nawadniającego boisko w Lubięcinie

- Ludowy Zespół 
Sportowy „Zorza” Nowe 
Żabno - Wspieranie i 
upowszechnianie kultury 
fizycznej - 24 000,00 zł

- Klub Sportowy Po-
goń Przyborów - Wspie-
ranie i upowszechnianie 
kultury fizycznej wśród 
dzieci i młodzieży z tere-

nu gminy Nowa Sól - 23 
000,00 zł

Organizacjom życzy-
my udanej realizacji za-
planowanych działań.

Na zdjęciu wójt wraz z przedstawicielami klubów sportowych 
tuż pod podpisaniu umów o przyznaniu dotacji

rywalizował z Richar-
lisonem oraz Dimitrim 
Payetem - Brazylijczyk 
został nominowany za 
gola przeciwko Serbii 
na mistrzostwach świa-
ta w Katarze, a Francuz 
za trafienie przeciwko 
PAOK-owi Saloniki w 
Lidze Konferencji Eu-
ropy. Mimo tak silnej 
konkurencji, to właśnie 
trafienie Marcina Olek-
sego z rywalizacji ze 
Stalą Rzeszów zostało 
wybrane najładniejszą 
bramką roku. Wielkimi 
brawami został doce-
niony również przez 
największe legendy 
piłki nożnej, m.in. Leo 
Messiiego czy Kyliana 
Mbappe, siedzących w 
pierwszym rzędzie.

Serdeczne gratulacje 
panu Marcinowi złożyła 
wójt gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko:

- Panie Marcinie, bar-

dzo miło wspominam 
nasze ostatnie spotkanie 
w Rudnie. Jestem pełna 
podziwu Pana pasji i 
samozaparcia. Jest Pan 
dowodem na to, że nie 
ma rzeczy niemożli-
wych, że marzenia się 
spełniają, że nigdy nie 
wolno się poddawać! 
Mimo przeciwności 
losu odnosi Pan ogrom-
ne sukcesy! Gratuluję w 

imieniu swoim i wszyst-
kich mieszkańców gmi-
ny wiejskiej Nowa Sól! 
Czujemy się zaszczyce-
ni tym, że mogliśmy go-
ścić w naszych progach 
strzelca najpiękniejsze-
go gola minionego roku 
i nie możemy doczekać 
się ponownego spotka-
nia. Życzymy powodze-
nia i ponownie zapra-
szamy do naszej gminy!

Zaszczyt wspólnego zdjęcia z gwiazdą podczas 
imprezy w Rudnie przypadł m.in. Pani Urszuli 
Ficner, mieszkance Nowego Żabna
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Klub piłkarski Pogoń 
Przyborów powstał 10 
czerwca 1946 roku i jest 
najdłużej działającym klu-
bem piłkarskim w naszej 
gminie. Klub został założo-
ny z inicjatywy ludzi, któ-
rym przyświecała i wciąż 
przyświeca idea rozwoju 
poprzez aktywność fizycz-
ną. Ich misją jest nie tylko 
sama chęć prowadzenia 
działalności klubu skupia-
jącego się wyłącznie na 
sporcie, ale również pełnie-
nie ważnej roli społecznej. 
Piłka nożna była i nadal  
jest najważniejszą sekcją w 
Pogoni. 

- Klub nie jest w posia-
daniu zbyt wielu doku-
mentów dotyczących prze-
szłości. Staramy się jednak 
uzupełniać annały, docierać 
do ludzi, którzy tworzyli 
rodzinę Pogoni w przeszło-
ści, by za jakiś czas móc 
w całości przedstawić jak 

11 stycznia br. wójt 
gminy Nowa Sól wraz 
z mieszkańcami wsi 
pożegnali sołtysa Le-
lechowa, Panią Bar-
barę Malczuk, która 
tę zaszczytną funkcję 
pełniła przez 11 lat, od 
lutego 2011 r. do końca 
grudnia 2022 r. 

- Dziękuję za pełną 
zaangażowania pra-
cę na rzecz lokalnej 

społeczności. Często 
pracę trudną, ale przy-
noszącą satysfakcję, 
zwłaszcza osobom, 
które żyją sprawami 
swojej miejscowości 
i mieszkańców. 11 lat 
to bardzo dużo cza-
su, by móc zżyć się z 
mieszkańcami i z całą 
gminą. Życzę dalszych 
sukcesów, zadowolenia 
i pomyślności w życiu 

osobistym. – mówiła 
wójt. Pani Basia dała 
się poznać jako soł-
tyska aktywna i dba-
jąca o interesy swoich 
mieszkańców. Po 11 
latach współpracy zło-
żyła rezygnację, którą 
uzasadniła względami 
osobistymi. Jeszcze raz 
dziękujemy Pani Basi, 
zarówno w imieniu 
władz samorządowych, 

Pogoń Przyborów – klub z 77 letnim stażem
i ambicjami na przyszłość

Nowy kapitan za sterami Lelechowa

najpełniejszą historię klu-
bu. –mówi Jacek Pawlicki 
i dodaje – w marcu 2021 
r. wybrany został zarząd 
na nową, 5 letnią kadencję.  
Są to ludzie, których łączy 
przyjaźń, wspólna idea, 
chęć rozwiązywania spo-
łecznych problemów oraz 
przede wszystkim zamiar 
zbudowania profesjonalnie 
działającego klubu piłkar-
skiego ze szkółką piłkarską 
z prawdziwego zdarzenia.

Laikom wydaje się, że 
działalność takiego klubu 
to zwykłe „kopanie pił-
ki”. Nic bardziej mylnego. 
To również szereg innych 
bardzo istotnych przedsię-
wzięć, bez których klub nie 
utrzymałby się aż 77 lat. Co 
udało się zrobić przez ten 
czas? Przede wszystkim 
uregulowano większość zo-
bowiązań wobec współpra-
cujących z klubem instytu-
cji, firm i osób, a ich część 

rozbito na raty, podpisano 
też ważne dla działania 
klubu umowy tj. dzierżawy 
boiska od gminy Nowa Sól, 
zaopatrzenia w wodę i prąd. 
Zaprojektowano nowe klu-
bowe logo i proporczyk, za-
kupiono personalizowane, 
kompletne stroje piłkarskie 
z workami na buty oraz 
bidony dla najmłodszej tre-
nującej grupy Żak. Złożony 
został do Sądu Okręgowe-
go w Zielonej Górze kom-
plet dokumentów o wpis do 
KRS tak, aby w przyszłości 
móc poszerzyć działalność. 
Stworzono ofertę sponsor-
ską i  starannie dobraną listę 
profesjonalnie działających 
lokalnych firm, z którymi 
klub mógłby się identyfi-
kować oraz listę fundacji i 
projektów wspierających 
działania na rzecz poprawy, 
ochrony i promocji zdro-
wia. Pozyskano pierwszych 
sponsorów oraz patro-
nów medialnych. Zebrano 
pierwsze materiały doty-
czące historii Pogoni Przy-
borów. Wyremontowano 
dach klubowej szatni, jak 
również podpisano umowę 
na szkolenie dzieci i mło-
dzieży, dzięki której zna-
cząco poprawiła się jakość 
szkoleń. Najważniejszym 
jednak i najświeższym suk-
cesem Pogoni jest zakoń-
czenie sezonu 2021/2022 
na 4 miejscu jako Ligi 
Okręgowej. To najwyższe 
miejsce w historii klubu z 
Przyborowa. Na tym jed-

nak klub nie poprzestaje.
- Gdy przejmowaliśmy 

w marcu 2021 roku klub 
piłkarski Pogoń Przyborów 
kierowaliśmy się chęcią 
realizacji wartościowego 
projektu dla gminy Nowa 
Sól i jej mieszkańców. 
Widzimy bardzo duży po-
tencjał rozwojowy całego 
stowarzyszenia i będziemy 
dążyli do budowy silnej, 
lokalnej marki, która wy-
kracza poza sport i angażuje 
społeczność gminy i regio-
nu. Chcemy doprowadzić 
do tego, by być dobrze za-
rządzanym klubem piłkar-
skim, stawiającym na wy-
chowanków swojej szkółki. 
Klub stoi przed wyzwa-
niem budowania swojej po-
zycji na rynku i nadrobienia 
straconego czasu - wyjaśnia 
Pawlicki.

Jakie są zatem plany na 
przyszłość? Na pierwszym 
miejscu stawiane jest za-
pewnienie stabilnych źródeł 
finansowania. Następnie 
rozwój infrastruktury bo-
iska, w tym m.in. budowa 
profesjonalnego systemu 
nawadniania murawy, opra-
cowanie koncepcji zago-
spodarowania terenu przy 
ul. Drzewnej 6a w Przy-
borowie, remont budynku 
klubowego, pozyskanie 
przyległego do boiska tere-
nu od Nadleśnictwa Nowa 
Sól i stworzenie dodatko-
wego boiska treningowego 
ze sztucznym oświetleniem 
i systemem nawadniania, a 
także stworzenie systemu 
gospodarowania odpadami 
przy boisku. Klub planuje 

też wyjść naprzeciw ocze-
kiwaniom mieszkańców i 
dotrzeć do jak największej 
liczby odbiorców. W tym 
celu planowany jest rozwój 
programów szkolenia dzie-
ci i młodzieży, rozwój zało-
żeń funkcjonowania dzia-
łu skautingu, budowanie 
świadomości marki oraz 
zwiększenie rzeszy kibiców 
poprzez współpracę z lokal-
nymi mediami, rozwinięcie 
klubowych social mediów 
i organizowanie wydarzeń 
sportowych dla mieszkań-
ców gminy. Pogoń chce 
również opracować plan 
rozwoju na lata 2026-2031, 
a przede wszystkim konty-
nuować tradycję i pozostać 
klubem sportowym mocno 
zaangażowanym społecz-
nie. 

- W 2023 roku, najwięk-
szy nacisk jednak kładzio-
ny będzie na podnoszenie 
jakości szkolenia dzieci i 
młodzieży z terenu gminy 
Nowa Sól. Pragniemy prze-
konać rodziców do Akade-
mii Pogoni – Wiceprezes 
Pogoni.

Nowe logo Pogoni Przy-
borów dumnie prezentuje 
żółto-zielone barwy gminy 
wiejskiej Nowa Sól

Idealnie zadbana murawa na boisku 
w Przyborowie to chluba klubu 

(ciąg dalszy na stronie 31.)

Nowy Sołtys Lelechowa, 
Pan Michał Szyszko

mieszkańców Lelecho-
wa, jak i mieszkańców 
całej gminy wiejskiej 
Nowa Sól.

Tego samego dnia 
miały odbyć się wybo-
ry nowego kapitana Le-
lechowa. Niestety ża-
den kandydat nie został 
wytypowany. Ponowne 
spotkanie miało miej-
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24 stycznia br. wójt Iza-
bela Bojko odwiedzała 
pary małżeńskie, które nie 
mogły uczestniczyć w li-
stopadowej uroczystości 
„Złotych Godów” w Rud-
nie. Jedną z takich par są 
Państwo Wiktoria i Henryk 
Machałowscy z Nowego 
Żabna. W trakcie wizyty 
Jubilaci zostali odznaczeni 
Medalami za Długoletnie 
Pożycie Małżeńskie na-
danymi przez Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej, 
otrzymali również list gra-
tulacyjny i symboliczne 
róże. 

- Zdaliście Państwo swój 
najważniejszy egzamin w 

W niektórych miej-
scowościach Dzień Ko-
biet świętowano podczas 
wspólnych spotkań, któ-
rych organizatorami byli 
sołtysi i rady sołeckie. 
To bardzo ważne, by kul-
tywować tego typu wy-
darzenia. Z pewnością 
wszystkie Panie poczuły 
się docenione, a uśmiech 
na ich twarzach gościł 
jeszcze przez wiele dni. 
- Drogie Panie, bądźcie 
zawsze zdrowe, szczęśli-

we i uśmiechnięte! Nie 
żałujcie sobie na zakup 
nowych ubrań i kosme-
tyków, dbajcie o siebie, 
jesteście ozdobą tego 
świata! –  m.in. z takim 
przesłaniem kierowała 
się do swoich mieszkanek 
wójt gminy Izabela Boj-
ko. Poniżej kilka zdjęć 
ze święta obchodzonego 
przez piękniejszą część 
naszej gminy.

Medal za wielki staż

Kwiaty, życzenia i zabawy – tak minął Dzień 
Kobiet w sołectwach

(ciąg dalszy ze strony 30.)

sce na zebraniu wiej-
skim 15 lutego br. Pan 
Michał Szyszko nie 
miał kontrkandydatów. 
Na zebraniu obecnych 
było 18 spośród 67 
uprawnionych do gło-
sowania mieszkańców 
sołectwa. Nowy sołtys 
w głosowaniu uzyskał 
18 głosów za, nikt nie 
zagłosował przeciw, 
nikt też nie wstrzymał 
się od głosu.  Choć na-
leży od niedawna do 
grona stałych miesz-
kańców miejscowości, 
to od lat jest związany 
z jej mieszkańcami i 
lokalnymi sprawami. 
Z wykształcenia jest 

prawnikiem, prowa-
dzi własną Kancela-
rię prawną, świadczy 
też usługi prawne na 
rzecz różnych pod-
miotów społecznych i 
gospodarczych, w tym 
nowosolskiego szpi-
tala. Obejmując urząd 
sołtysa, skierował do 
mieszkańców słowa 
podziękowania za za-
ufanie i okazywaną 
dotąd życzliwość, pro-
sząc o dalsze wsparcie. 
Podziękował obecnym 
na zebraniu przedsta-
wicielom samorządu 
gminnego za sprawne 
przeprowadzenie wy-
borów, wyrażając stałą 
gotowość do współpra-
cy we wszelkich istot-

życiu, o czym świadczy ob-
chodzony jubileusz. Mnie 
jako wójtowi gminy Nowa 
Sól nie pozostaje nic inne-
go jak tylko pogratulować 
Wam tak długiego stażu 
małżeńskiego. To dla mnie 
zaszczyt! - mówiła wójt.

Wiktoria i Henryk Ma-
chałowscy na ślubnym 
kobiercu stanęli w 1971 
r. Szanownym małżon-
kom jeszcze raz życzymy 
wszystkiego najlepszego, 
radosnego przeżywania ko-
lejnych rocznic, pociechy z 
dzieci i wnuków, a przede 
wszystkim zdrowia i spo-
koju na zasłużonej emery-
turze.

Państwo Machałowscy są dumni z przeżycia ze sobą aż tylu lat!

(ciąg dalszy na stronie 32.)
Wrociszów

nych dla społeczności 
Lelechowa sprawach. 
Nowy sołtys zadeklaro-
wał chęć kontynuowa-
nia dotychczasowych 
inicjatyw lokalnych 
z a p o c z ą t k o w a n y c h 
przez swoich poprzed-
ników oraz otwartość 
na nowe projekty i 
przedsięwzięcia. Jego 
zamiarem i życzeniem 
jest, by podejmowana 
przez niego działalność 
odbywała się zawsze 
w ścisłej współpracy z 
radą sołecką. Podczas 
zebrania wyborczego 
uzupełniono skład rady 
sołeckiej o dwóch no-
wych członków – Panie 
Alicję Czaplicką oraz 
Dianę Ziemianek.

Pani Basia żegnała się z mieszkańcami ze łzami w oczach
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(ciąg dalszy ze strony 31.)

11 marca Wielkie Świę-
to obchodzili Sołtysi, 
którzy na co dzień stoją 
niestrudzenie na straży 
swoich wiosek. To świę-
towanie nie zakończyło 
się wyłącznie na życze-
niach. W dowód uznania 
i wdzięczności za owocną 
współpracę, wójt gminy 
Nowa Sól Izabela Boj-
ko zaprosiła sołtysów na 
uroczyste spotkanie, które 
miało miejsce w nowej 
świetlicy we Wrociszo-
wie. 

– To dzień, w którym w 
sposób szczególny pragnę 
podkreślić Waszą rolę w 
życiu społecznym. Jeste-
ście łącznikami pomiędzy 
Gminą i mieszkańcami, 
wiecie o swoich miejsco-
wościach prawie wszyst-
ko, bo żyjecie w nich, 
tworzycie z mieszkańcami 
wspólnotę. Jestem dumna 
z tego, że jest mi dane z 
Wami współpracować. 
Dziękuję za dotychcza-
sowe wsparcie i wspólne 
inicjatywy. – mówiła wójt 
Izabela Bojko. 

W naszej gminie mamy 
aż 18 sołectw! Tak więc 

Sołtysi też świętowali

Ciepielów

Stary Staw Lubięcin, Chełmek

Dąbrowno, Okopiec

Przyborów

O dobrą atmosferę zadbała radna i sołtys Pani Beata Boś, która 
na ten wyjątkowy wieczór zaplanowała kilka zabaw integracyjnych

m.in. zabawy integracyj-
ne. W końcu nasze wioski 
są od siebie tak odległe, 
że sołtysi nie mają okazji 
do częstych spotkań ze 
sobą, jak chociażby sołtys 
Starego Stawu z sołtysem 
Jeziornej. 

Drodzy Sołtysi! Jesz-
cze raz życzymy Wam 
wszystkiego dobrego, 
przede wszystkim wy-
trwałości w dążeniu do 
zamierzonych celów.

tego dnia wójt miała komu 
gratulować! Niestety nie 
wszyscy sołtysi zjawili się 
na spotkaniu, zatrzyma-
ły ich względy osobiste 
bądź sprawy „służbowe” 
-związane z pełnieniem 
funkcji sołtysa. Cieszymy 
się, że mimo wszystko 
udało się przybyć więk-
szości. Wieczór gwaranto-
wał wiele atrakcji, w tym 
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Przeszło 130 seniorów 
z gminy wiejskiej Nowa 
Sól otrzymało wielkanoc-
ny podarunek w ramach 
akcji OPS Gmina Nowa 
Sól. To kolejna edycja 
świątecznych paczek za-
inicjowana przez wójta 
gminy Nowa Sól Izabelę 
Bojko. Oprócz smakoły-
ków, seniorzy otrzymali 

26 marca br., przy ko-
ściele św. Katarzyny Alek-
sandryjskiej w Lubięcinie 
odbył się Jarmark Wiel-
kanocny. Na kolorowych 
straganach, swoje wyroby 
zaprezentowały: Zespół 
Edukacyjny z Lubięci-
na, Szkoła Podstawowa 
z Lubieszowa oraz Klub 
Seniora Nowe Żabno. 
Podczas kiermaszu moż-
na było zakupić palmy, 
ciasta, pisanki wielka-
nocne, wianki oraz wiele 

innych ciekawych ozdób 
świątecznych. W kościele, 
tuż po mszy św. wystąpił 
chór gospel z Głogowa - 
Space Of Grace – grupa 
ludzi, których łączy przy-
jaźń do muzyki oraz pasja 
Słowa Bożego. Koncert 
zakończył się bisami! - W 
naszym kościele wystę-
powało wielu artystów. 
Często miewałam ciarki, 
ale nigdy nie wzruszyłam 
się tak jak dziś. Jesteście 
obdarzeni wielkim talen-

tem, czego bardzo Wam 
zazdroszczę i gratuluję. 
Dziękuję za tę piękną 
chwilę. Mam nadzieję, że 
to pierwsza i nie ostatnia 
Wasza wizyta w naszej 
gminie.- mówiła po kon-
cercie wójt gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko. Kon-
certowi towarzyszyła wy-
stawa prac konkursowych 
na najpiękniejszą ozdobę 
wielkanocną. Podsumo-
waniem wydarzenia było 
zatem wręczenie nagród 

laureatom konkursu. Zwy-
cięzcy otrzymali bony pie-
niężne o wartości 300 zł, 
200 zł i 100 zł. Na podium 
znaleźli się:
KAT. A – dzieci
I miejsce – Jakub Płończak
II miejsce – Gabriela Giba-
szak
III miejsce – Hanna Wilk

KAT. B – młodzież
I miejsce – Julia Zielińska
II miejsce – Kaja Kowalik
III miejsce – Julia Kuryło

Ponad 130 paczek na 
Wielkanoc

Za nami Jarmark Wielkanocny w Lubięcinie

ręcznie robione kartki, 
które przez kilka tygodni 
powstawały w Klubie Se-
niora w Nowym Żabnie. 
To skromny, ale bardzo 
ważny gest świadczący 
o tym, że Gmina pamięta 
również o osobach star-
szych czy samotnych. 
Mamy nadzieję, że paczki 
świąteczne sprawią choć 
odrobinę radości naszym 
mieszkańcom.

KAT. C – dorośli
I miejsce – Alicja Rudzka
II miejsce – Alfreda Gregier
III miejsce – Danuta Ja-
śniak

Zwycięzcom serdecznie 
gratulujemy! 

Dziękujemy wszystkim 
osobom zaangażowanym 
w przygotowanie Jarmarku, 
szczególnie szkołom  z Lu-
bieszowa i Lubięcina oraz 
naszym wspaniałym se-
niorom, na których zawsze 
możemy liczyć!

Jakub Płończak zajął I miejsce w kat. A i zgarnął bon o wartości 300 zł Koncert chóru gospel z Głogowa

Stoisko Zespołu Edukacyjnego w Lubięcinie Stoisko Szkoły Podstawowej im. Orła Białego w  Lubieszowie
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Aleksander z Przyborowa

Blanka z Kiełcza

Eliza z Kiełcza

Emilia z Lipin

Inga z Lubięcina Jan z Lipin

Maciej z Przyborowa Łucja z Lipin Noemi z Lubieszowa

Józef z Jodłowa Magdalena z Lipin

Mia z Wrociszowa Michalina z Lipin

Zgodnie z nową tra-
dycją wójt Izabela Boj-
ko odwiedza maluchy, 
które całkiem niedawno 
przyszły na świat i są 
zameldowane na terenie 
gminy wiejskiej Nowa 
Sól. Wszystkie dzieci 
otrzymują na powitanie 
okazjonalne misie, a 
świeżo upieczeni rodzi-
ce – list gratulacyjny z 
życzeniami wszelkiej 
pomyślności i satysfak-
cji płynącej z odkry-
wania nowych uroków 
wspólnego życia.

- Skarbem każdej ro-
dziny są ich dzieci, a 
skarbem gminy są jej 
mieszkańcy. Cieszymy 
się z tego, że z każdym 
rokiem jest nas coraz 
więcej. Nie tylko dzięki 
urodzeniom, ale rów-
nież dzięki napływowi 
nowych mieszkańców z 
innych wsi i miast. Zaj-
mujemy szóste miejsce 

Witamy najmłodszych mieszkańców 
gminy! pod względem wzrostu 

liczby ludności w wo-
jewództwie lubuskim 
i pierwsze miejsce w 
powiecie nowosolskim. 
Mam nadzieję, że utrzy-
mamy się na tym po-
ziomie jak najdłużej, a 
może nawet uplasujemy 
się w pierwszej trójce 
w województwie… – 
mówi wójt gminy Nowa 
Sól.

W 2022 r. w naszej 
gminie powitaliśmy w 
sumie 52 nowych dzie-
ci. Szczęśliwym rodzi-
com życzymy, aby to 

uczucie towarzyszące 
Wam w momencie, gdy 
po raz pierwszy trzyma-
liście swoje pociechy w 
ramionach było z Wami 
zawsze i pomagało 
Wam być najlepszymi 
rodzicami - pełnymi 
miłości i zrozumienia, 
którzy uczą swoje dzie-
ci jak być życzliwym i 
dobrym dla innych. Z 
niecierpliwością ocze-
kujemy kolejnych na-
rodzin w 2023 roku. 
Bądźcie czujni, wraz z 
nadejściem wiosny nad 
waszymi domami za-
częły krążyć bociany!
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Długowieczność to ich specjalność!
Seniorzy z gminy 

wiejskiej Nowa Sól 
znają przepis na dłu-
gowieczność. Każdy z 
nich ma swój sposób, 
ale w każdym przypad-
ku najważniejsze jest 
jego działanie! Najbar-
dziej zadowolona jest 
zaprzyjaźniona z Gminą 

kwiaciarnia, bo to dzię-
ki urodzinom naszych 
mieszkańców zwiększa 
się jej utarg. Nie ma chy-
ba tygodnia, w którym 
wójt nie podążałaby 
do swoich seniorów z 
przepięknym bukietem 
kwiatów i listem gra-
tulacyjnym. - Najstarsi 

mieszkańcy gminy są 
skarbnicą wiedzy. Wie-
dzy zdobywanej przez 
wiele lat życiowych do-
świadczeń. Są to spotka-
nia, które na długo pozo-
stają w pamięci. Cieszę 
się niezmiernie, gdy 
mogę odwiedzać naszych 
90-latków każdego roku. 

To wielkie wydarzenia 
nie tylko dla rodzin Ju-
bilatów, ale również dla 
całej społeczności lokal-
nej, bo osiągnięcie tak 
wspaniałego wieku to 
nie lada wyczyn. Jestem 
dumna z tego, że mamy 
w naszej gminie tak do-
stojnych seniorów! Z 

całego serca pragnę po-
dziękować każdemu z 
Was za ciepłe przyjęcie 
mnie w swoich progach i 
wspólnie spędzony czas. 
Żywię ogromną nadzieję 
na ponowne spotkania z 
Wami. Do zobaczenia! 
– mówi wójt Izabela 
Bojko.

17 stycznia – 91 urodziny Henryki Antoniny Sobczak z Rudna 20 stycznia - 90 urodziny Władysławy Korzeniowskiej z Rudna

25 stycznia – 96 urodziny Rozalii Haniszewskiej z Lipin

(ciąg dalszy na stronie 36.)

15 marca – 95 urodziny 
Felicji Relich z Jeziornej

12 lutego – 90 urodziny Janiny 
Bartoszewicz z Lubieszowa

22 grudnia – 92 urodziny Janiny 
Jóźwiak z Lubieszowa

25 marca - 92 urodziny Józefy Kalicińskiej ze Stanów
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17 grudnia 94 urodziny Stanisława Zapotocznego z Lubięcina

16 lutego – 91 urodziny Stefanii Tonkowicz z Kiełcza 8 marca – 90 urodziny Zofii Muszyńskiej z Ciepielowa

8 grudnia – 93 urodziny Stanisławy Szeląg z Lubięcina

(ciąg dalszy ze strony 35.)

36

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074


